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majestātiskajā rundāles pilī jau ceturto reizi notikusi tradicionālā zemgales gada 
uzņēmēju godināšana. visu 22 pašvaldību nominētajiem laureātiem – uzņēmumu 
īpašniekiem vai viņu pārstāvjiem – zemgales plānošanas reģiona attīstības padomes 
priekšsēdētājs aivars okmanis un pašvaldību vadītāji pasniedza reģiona atzinības 
rakstu, piemiņas velti un 500 eiro naudas balvu.

Par titula “gada uzņēmējs Zemgalē 2019” 
īpašnieku šogad kļuvis arī uzņēmums no 
Auces novada Zaigas vismanes vadībā – iK 
“Zaigas nams”. sarīkojuma dalībnieki baudī-
ja rundāles pils viesmīlību, sajūsminājās par 
dobeles mūzikas skolas audzēkņu, salas no-
vada vokālistes Adrianas turlajas un rundā-
les novada sieviešu vokālā ansambļa “nakts-
vijoles” muzikālajiem priekšnesumiem. 

Par titula “gada uzņēmējs Zemgalē” sa-
ņēmēju var kļūt vidējo un mazo uzņēmumu 
īpašnieki, kuru uzņēmums reģistrēts vai 
veic saimniecisko darbību konkrētās paš-
valdības teritorijā. turklāt pretendentiem 
nedrīkst būt nodokļu vai nodevu parādu, 
kā arī pārkāpumu darba tiesisko un darba 
aizsardzības jomā. Pārējo kritēriju starpā 
minēta uzņēmuma darbības pozitīvā ietek-
me uz novada vai pilsētas, kā arī reģiona 
ekonomisko izaugsmi un sociālo problēmu 
risināšanu. Līdztekus tam pretendentam jā-
veicina videi draudzīgu tehnoloģiju ievieša-
na, ar savu produkciju jābūt aktīvam vietējā 
vai ārzemju tirgus dalībniekam. tāpat īpaši 
augstu tiek vērtēts radošums uzņēmumā, 
kā arī sabiedriskās aktivitātes.    

Šoreiz pašvaldība apbalvošanai no Au-
ces novada izvirzīja vienu no Auces novada 
mazajiem uzņēmējiem – Zaigu vismani, 
kuras uzņēmums ir viens no vecākajiem 

Auces novadā – tas dibināts 1999. gada 
26. februārī. uzņēmums laika gaitā ir spējis 
pielāgoties dažādām situācijām atkarībā no 
pieprasījuma. savulaik ir ticis tirgots gan ap-
ģērbs, gan mēbeles, gan arī meklētas citas 
iespējas, taču grāmatu tirdzniecība, kas bija 
galvenais priekšnoteikums uzņēmuma iz-
veidei, ir saglabājies vēl joprojām. taču Zai-
ga vismane ikdienā rūpējas ne tikai par savu 
biznesu, bet arī veic nozīmīgu ieguldījumu 
sabiedriskajā dzīvē, projektu realizācijā un 
ideju ģenerēšanā sadarbībā ar pašvaldību. 
uzņēmēja ir nodibinājusi un vada Auces 
kultūrizglītības biedrību “Ausma”, kura ak-
tīvi ar dažādu projektu palīdzību attīsta un 
dod iespēju novada iedzīvotājiem mācīties 
un apgūt jaunas iemaņas dažādu rokdar-
bu veidošanā. Zaigas entuziasms un savas 
pilsētas patriotisms var kalpot par piemēru 
mums daudziem, arī mājražotāju un amat-
nieku tirdzniecības vieta Aucē tika izveidota, 
pateicoties tieši Zaigas vismanes iniciatīvai, 
tāpēc pašvaldība vēlreiz izsaka lielu pateicī-
bu uzņēmējai par aktīvu līdzdalību novada 
attīstībā! 

Gita Šēfere-Šteinberga,
sabiedrisko attiecību speciāliste

Juris Kālis,
ZPR sabiedrisko attiecību speciālists

Zemgalē notikusi tradicionālā 
gada uzņēmēju godināšana
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zaiga vismane kopā ar auces novada domes un zemgales plānošanas reģiona attīstības 

padomes vadību.

Vai redzi, pār zemi sniegpārslas klājas -
Tās noglāsta pilis, būdiņas, mājas,
Uz brīdi sastingst un atkal sāk dejot.
Cik balta un tīra kļūst pasaules seja!
Tu piestāj uz brīdi un pacel acis,
Tad ieklausies, ko tev sniegpārslas sacīs.
Tas nav nekas dīvains - tu neesi jucis,
Bet atver vien savai dvēselei durvis.
Vai baltākās domas vai eņģeļu smiekli
Var atnākt un aiziet, un dāvināt prieku.

Vai redzi, pār zemi sniegpārslas klājas,
Gribas pie saviem mīļiem uz mājām.

Sniegpārslas krīt un paliek tev 
plaukstās,

Sildīt grib tos, kam sirdis ir aukstas.
Klusums un miers lai iemājo krūtīs,
Eņģeļu zvani kad skanēt sāk rūtīs.
/Autors nezināms/
No sirds vēlu, lai ziemassvētku 

svētīgais starojums ienāk 
katrā mājā, ģimenē un 
ikvienā sirdī, stiprinot 

visa nākamā gada garumā!
Vija Keršus, 

Auces novada domes priekšsēdētāja 

cienījamie novada ļaudis!
ir nemanot paskrējis viens skaists un interesants gads, kad paveikts un iesākts daudz 
novada attīstībai. Šis gads ir bijis īpašs gan ar nozīmīgiem darbiem, kas no sirds veikti 
iedzīvotāju labā, gan ar dažādiem skaistiem un vēl nebijušiem pasākumiem. Atskato-
ties uz aizvadīto gadu, pārņem saviļņojums par paveikto, lai arī vienmēr varam vēlē-
ties paveikt vairāk. 2019. gads padarīto darbu grāmatā iezīmēsies ar vairāku nozīmīgu 
projektu īstenošanu, ceļu infrastruktūras pakāpenisku sakārtošanu un cerīgu skatu nā-
kotnē, ja vien vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija ar nepārdomātu un 
nepamatotu ierosinājumu administratīvi teritoriālās reformas jomā nepārvilktu svītru 
mazo novadu patstāvībai. Lai arī neziņā par nākotni, es tomēr ceru, ka Auces novada 
attīstība neapstāsies un tas netiks atstāts lēnai iznīkšanai, jo, kamēr novadā dzīvos 
darbīgi un uzņēmīgi cilvēki, novada sirds pukstēs… 
Lai visiem balti un mierpilni Ziemassvētki! Laimīgu, veselīgu un veiksmīgu 2020. gadu! 
Aizvadot aizejošo un sagai-
dot jauno 2020. gadu, paš-
valdības vārdā vēlu spēku 
un izturību visiem novada 
iedzīvotājiem, tomēr visvai-
rāk tiem, kuri ir uzņēmušies 
lielākas rūpes nekā citi. Pal-
dies visiem novada ļaudīm, 
sadarbības partneriem un 
uzticīgajiem atbalstītājiem 
par kopīgi sasniegto šajā 
gadā! būsim kopā arī jau-
najā gadā, ejot pretī skais-
tiem un nozīmīgiem noti-
kumiem, kas mūsu novadu 
padara skaistāku un labāku!

šajā “auces Novada vēstu” numurā lasiet:•	 Piešķirts	finansējums	kultūras	 un sporta projektu īstenošanai ..........................  2. lpp.•	 Pieņemti	saistošie	noteikumi	Nr.	11	 “Par nekustamā īpašuma nodokļa atvieglojumu 	 piešķiršanas	kārtību	Auces	novadā” ...................  3. lpp.•	 18.	novembrī	godināja	novada	ļaudis ......  6. un 7. lpp.•	 Jauktais	koris	“Auce”	 30 gadu jubileju svinēja draugu pulkā ...............  8. lpp.•	 Intervija	ar	mācītāju	Uldi	Cēsnieku ..................  12. lpp.
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domes sēdē

No domes sēdē lemtā 2019. gada 27. novembrī
•	 Ņemot	vērā	to,	ka	nākamajā	gadā	stāsies	spēkā	Administratīvās	atbildības	likums,	kas	pa-

redz izmaiņas administratīvo sodu sistēmā un administratīvo sodu piemērošanas procesā, 
dome apstiprināja grozījumus vairākos Auces novada pašvaldības saistošajos noteikumos: 

- grozījumus 2010. gada 25. augusta saistošajos noteikumos nr. 26 “mājdzīvnieku uzturē-
šanas noteikumi”;

-	 grozījumus	2010.	gada	29.	septembra	saistošajos	noteikumos	Nr.	28	“Auces	novada	paš-
valdības teritorijas un tajā esošo ēku un būvju uzturēšanas noteikumi”;

- grozījumus 2012. gada 25. janvāra saistošajos noteikumos nr. 2 “Par ielu un nekustamo 
īpašumu nosaukumu, ēku numuru vai nosaukuma plākšņu, dzīvokļu numuru plākšņu pie 
nekustamiem īpašumiem izvietošanu un noformēšanu Auces novadā”;

- grozījumus 2012. gada 22. februāra saistošajos noteikumos nr. 5 “Par Auces novada sim-
boliku”;

- grozījumus 2017. gada 22. februāra saistošajos noteikumos nr. 2 “sadzīves atkritumu ap-
saimniekošanas noteikumi Auces novada pašvaldības teritorijā”;

- grozījumus 2017. gada 29. septembra saistošajos noteikumos nr. 7 “sabiedrisko ūdens-
saimniecības pakalpojumu sniegšanas un lietošanas kārtība Auces novadā”;

-	 grozījumus	2018. gada 23. maija saistošajos noteikumos nr. 3 “Par decentralizēto kanali-
zācijas pakalpojumu sniegšanas un uzskaites kārtību Auces novada pašvaldībā”;

-	 grozījumus	2018. gada 23. maija saistošajos noteikumos nr. 4 “Par reklāmas izvietošanu 
Auces novadā”;

- grozījumus 2019. gada 27. februāra saistošajos noteikumos nr. 1 “Auces novada kapsētu 
uzturēšanas un izmantošanas noteikumi”.

 Šie grozījumi saistošajos noteikumos stāsies spēkā vienlaikus ar Administratīvās atbildības 
likumu.

•	 apstiprināja saistošos noteikums “Auces novada administratīvās atbildības noteikumi”. 
saistošie noteikumi stāsies spēkā vienlaikus ar Administratīvās atbildības likumu. Ar notei-
kumu	spēkā	stāšanās	brīdi	spēku	zaudēs	pašvaldības	2010.	gada	28.	jūlija	saistošie	notei-
kumi nr. 23 “Auces novada sabiedriskās kārtības noteikumi”.

•	 apstiprināja saistošos noteikumus “Kārtība koku ciršanai ārpus meža zemes Auces no-
vada teritorijā”. saistošie noteikumi stāsies spēkā nākamajā dienā pēc to publicēšanas 
pašvaldības informatīvajā izdevumā. 

•	 Noteica maksu par paraksta apliecināšanu Auces novada bāriņtiesā un Auces novada paš-
valdības institūcijās saistībā ar parakstu vākšanu par likumprojektu, satversmes grozījumu 
projektu vai ierosinājumu rīkot tautas nobalsošanu par saeimas atsaukšanu 0,25 eur (un 
papildus Pvn) apmērā.

•	 Pamatojoties uz Auces kultūrizglītības biedrības “Ausma” iesniegumu, deputāti nolēma 
slēgt sadarbības līgumu ar Auces kultūrizglītības biedrību “Ausma” par sadarbību mazās 
uzņēmējdarbības	attīstības	veicināšanā,	ar	mērķi	sekmēt	novada	mājražotāju	un	amatnie-
ku ražojumu atpazīstamību un noietu, kā arī nodrošināt subsidēto darbavietu personai ar 
invaliditāti un no nākamā gada 1. janvāra līdz 2025. gada beigām nodot biedrībai bezatlī-
dzības	lietošanā	divas	telpas	ēkā	Jelgavas	ielā	1A,	Aucē.

•	 Nolēma slēgt ar biedrību “Lielauces attīstībai” patapinājuma līgumu par dobeles partnerī-
bas LeAder projekta “Lielauces ciema daudzdzīvokļu māju pagalma labiekārtošana” īste-
nošanai nepieciešamo zemes vienību “ezermaļi”, “niedras” un “dzelmes” daļu lietošanu.

•	 Nolēma pagarināt starp Auces novada pašvaldību un siA “Auces slimnīca”, kā arī starp 
Auces novada pašvaldību un neatliekamās medicīniskās palīdzības dienestu noslēgto ne-
dzīvojamo telpu nomas līgumu darbības termiņu par telpu nomu ēkā tehnikas ielā 12, 
Aucē, Auces novadā, līdz 2024. gada 31. decembrim.

•	 Nolēma organizēt nomas objektu piedāvājumu atlasi nekustamā īpašuma nomai Auces 
novada Ķeveles bibliotēkas darbības nodrošināšanai.

•	 Pamatojoties	uz	sabiedrības	ar	ierobežotu	atbildību	“Latvijas	Lauksaimniecības	universitā-
tes mācību un pētījumu saimniecība “vecauce”” iesniegumu, nolēma pārtraukt lokālplāno-
juma “Par nekustamā īpašuma “vecauces centrs 1”, vecauces pagasts, Auces novads, teri-
torijas daļas lokālplānojumu kā Auces novada teritorijas plānojuma 2012.–2023. gadam 
grozījumu” izstrādi un atzina par spēku zaudējušu novada domes 29.03.2017. lēmumu 
Nr.	107,	domes	28.08.2019.	lēmumu	Nr.	243	un	domes	25.09.2019.	lēmumu	Nr.	275.

•	 izskatīja vēl vairākus ar nekustamajiem īpašumiem saistītus jautājumus:
- akceptēja pašvaldībai piekritīgu zemes vienību bēnes ielā 9, Aucē, ezera ielā 13b, bēnē, 

un “rociņās” bēnes pagastā sadalīšanu, piešķīra nosaukumus atdalītajām zemes vienībām 
un	noteica	to	lietošanas	mērķus;	

- apstiprināja zemes ierīcības projektu robežu pārkārtošanai nekustamajiem īpašumiem 
“Līgotnes” vecauces pagastā un “vecauces centrs 1” vecauces pagastā;

- apstiprināja	 izstrādātos	 zemes	 ierīcības	 projektus	 fiziskai	 personai	 piederošam	 nekus-
tamajam īpašumam “viesturi” vītiņu pagastā, kā arī pašvaldībai piederošiem īpašumiem 
“ezerkrasti” Lielauces pagastā, “Atpūtnieki” un “strautiņi” ukru pagastā.

•	 Nolēma atsavināt pašvaldībai piederošu nekustamo īpašumu – zemesgabalu 1174 m2 
platībā – Kapsētas ielā 35A, Aucē, pārdodot to pašreizējam nomniekam.

•	 Nolēma pārdot izsolē četrpadsmit pašvaldībai piederošus nekustamos īpašumus: “bise-
nieku mežs” īles pagastā, “Laukgaļi”, “Lauvu mežs”, “Līvnieku mežs”, “sirmele” un “cetur-
tās Purvāju kūtis” Lielauces pagastā,	“Bebri”,	“Cauņu	mežs”,	“Ceplīši	1”,	“Dabiķenes	mežs”,	
“gobu mežs”, “Laukmežs” un “milēni” ukru pagastā, “mežs” vecauces pagastā.

•	 akceptēja	 valsts	 piešķirtā	finansējuma	 sadali	 izglītības	 iestādēm	mācību	 literatūras	un	
mācību līdzekļu iegādei nākamajā gadā.

•	 Nolēma	bezstrīda	kārtībā	piedzīt	nekustamā	īpašuma	nodokļa	parādu	no	vienas	fiziskas	
personas.

•	 akceptēja nolietoto pamatlīdzekļu noņemšanu no grāmatvedības uzskaites un izslēgšanu 
no pašvaldības bilances vairākās pašvaldības iestādēs – Auces mūzikas skolā, pirmsskolas 
izglītības	iestādē	“Rūķīši”,	Auces	novada	Kultūras	centra	Vītiņu	Tautas	namā	un	Īles	pagas-
ta teritorijas labiekārtošanas pamatlīdzekļus Lielauces pagasta pārvaldē.

•	 apstiprināja grozījumus pašvaldības 2019. gada budžetā.
•	 Par	Auces	novada	vēlēšanu	komisijas	priekšsēdētāju	ievēlēja baibu Kronbergu, par vēlēša-

nu komisijas locekli – valdu Zvirbuli.
•	 Pamatojoties uz Auces novada domes priekšsēdētāja vietnieces indras Špelas iesniegu-

mu par atbrīvošanu no amata pienākumu pildīšanas, nolēma atbrīvot i. Špelu no domes 
priekšsēdētāja vietnieka amata. Par Auces novada domes priekšsēdētāja vietnieku ievēlē-
ja deputātu Ģirtu Anti.

•	 apstiprināja novada pašvaldības 2020. gada kalendāra pārdošanas izcenojumu – 
2,44 eiro bez Pvn jeb 2,95 eiro ar Pvn. 

evija Lintiņa, Administratīvās nodaļas vadītāja 

atbilstoši auces novada pašvaldības 
2013. ga da 27. novembra nolikumam “Par 
finansiāla atbalsta piešķiršanas kārtību 
kultūras un sporta projektiem auces no-
vadā” konkursa finansiāla atbalsta saņem-
šanai kultūras un sporta projektiem auces 
novada projektu izvērtēšanas komisija 
novembra vidū iepazinās un izvērtēja ie-
sniegtos kultūras un sporta projektus.

Šoreiz	finansējums	 tika	piešķirts	divu	kultūras	
un septiņu sporta projektu īstenošanai. biedrī-
bai	“Vīgrieze”	piešķirts	finansējums	237,90	eiro	
apmērā, savukārt biedrībai “Lielauces attīstībai” 
piešķirts	 finansējums	 790	 eiro	 apmērā.	 Bied-
rība “vīgrieze” projektā “Labiekārtotas vides 
izveide kultūras pasākumu veicināšanai īles 
pagastā” iecerējusi sniegt atbalstu īles pagasta 
iedzīvotājiem, paaugstinot kultūras pasākumu 
skaitu, piedāvājot iedzīvotājiem apmeklēt dažā-
das interesantas nodarbības. 

biedrība “Lielauces attīstībai”, īstenojot pro-
jektu “Auces novada barikāžu atceres 29. gada-
dienas pasākums”, iecerējusi barikāžu atceres 
gadadienu 24. janvārī padarīt prātā paliekošu 
ar	 brīnišķīgu	 sarīkojumu	 un	 cienastu	 pēc	 tā.	
Plānots, ka biedrība arī šī projekta ietvaros uz-
ņemas atbildību, lai noorganizētu barikāžu da-
lībnieku statusa apliecības saņemšanu; visiem, 
kuri ir reģistrējušies kā barikāžu dalībnieki un 
saņēmuši kādu no apbalvojuma veidiem – 
1991. gada barikāžu dalībnieka Piemiņas zīmi 
vai Pateicības rakstu –, lūgums sekot līdz infor-
mācijai novada mājaslapā www.auce.lv un no-
vada	oficiālajās	vietnēs	sociālajos	tīklos.

iesniegto sporta projektu kategorijā 
1000	 eiro	 finansējums	 tika	 piešķirts	 Raivja	
Pumpura ieceres “Atbalsts mairim Pumpuram, 
gatavojoties 2020. gada motokrosa sezonai 
ziemas periodā” īstenošanai, lai mairim būtu 
iespēja uzlabot jau tagad starptautiski atzītos 
sacensību rezultātus motokrosā 125 cc klasē. 

Ar	 Jāņa	 Bražeļa	 iesniegto	 projektu	 “PRO	

KArt Latvijas čempionāts, rotAX nordic pos-
mi kartingā” īstenošanu paredzēta bruno bra-
žeļa kā “birel Art baltic” kartinga kluba biedra 
dalība kartingu sacensībās gan Latvijā, gan 
ārpus tās, arī šīs ieceres īstenošanai tika pie-
šķirts	finansējums	1000	eiro.	Tāpat	1000	eiro	
tika	piešķirti	Edgaram	Siliņam	–	enduro,	endu-
rokrosa un enduro sprinta “six day” Portugālē 
sporta treniņu atbalstam, lai sasniegtu augstus 
rezultātus eiropas posmos.

“Auces novada sociālo inovāciju parks” 
iesniegtā projekta ietvaros “Ziemassvētku ve-
cīša	 rallijs	 “Tukums–Auce””	 8.	 decembrī	 tika	
plānots īstenot ralliju bez ātruma posmiem ar 
auto orientēšanās elementiem un dažādiem 
atjautības uzdevumiem. Šī projekta īstenoša-
nai	piešķirti	670	eiro.	

Jaundibinātās	biedrības	“JM	Jumis”	projekta	
“Izgaismo	 Auci”	 īstenošanai	 piešķirti	 380	 eiro.	
Jaunieši	 plānojuši	 noorganizēt	 sportisku	 pasā-
kumu Aucē, kura laikā būs jāveic konkrēts marš-
ruts, apmeklējot un izgaismojot apskates objek-
tus, kuros dalībnieki tiks iepazīstināti ar Auces 
vēsturi, vienlaikus veicinot sadarbību starp jau-
niešiem un vecāku paaudžu iedzīvotājiem. 

Ar	Auces	novada	pašvaldības	atbalstu	Juris	
hmaruks iecerējis piedalīties Latvijas čempio-
nāta sacensībās skijoringā un ziemas moto-
krosā, kas tiek organizētas visā Latvijā. ieceres 
atbalstam	piešķirts	 līdzfinansējums	200	 eiro	
apmērā.	Savukārt	1690	eiro	piešķirti	J.	Hma-
ruka projekta “Latvijas čempionāta sacensību 
posms skijoringā un ziemas motokrosā” īste-
nošanai, kā rezultātā puisis plāno noorganizēt 
iepriekš minētās sacensības Auces novadā lai-
ka posmā no janvāra līdz martam. 

vēlam visiem veiksmi un aicinām novada 
iedzīvotājus būt aktīviem – piedalīties plāno-
tajos pasākumos un iesniegt savus projektus 
jaunu ideju īstenošanai. 

Gita Šēfere-Šteinberga,
sabiedrisko attiecību speciāliste 

Piešķirts	finansējums	kultūras	
un sporta projektu īstenošanai 

sociālajā dzīvojamajā mājā “Lielauce” 
tiek uzlabota vides pieejamība
ieviešot interreg v-a latvijas–lietuvas pārro-
bežu sadarbības programmas 2014.–2020. 
gadam atbalstīto projektu lli-317 “improve-
ment of Quality and accessibillity of social 
services in mid-Baltic region”/ “socQuality” 
(“sociālo pakalpojumu pieejamības un kva-
litātes uzlabošana vidusbaltijas reģionā”), 
sociālajā mājā “lielauce” turpinās darbi pie 
vides pieejamības uzlabošanas. 

 
Papildus sociālās dzīvojamās mājas “Lielauce” 
jumta nomaiņas un istabiņu izbūves darbiem, 
kuri tika pabeigti 2019. gada februārī, tiek iz-
pildīts vēl viens projekta nosacījums – uzlabo-
ta vides pieejamība objektā, proti, visas kāpnes 
un paaugstinājumi pie ieejām tiek aprīkoti ar 
speciāliem, labi saredzamiem apzīmējumiem, 
koplietošanas telpas noformētas ar speciālām 
plāksnēm ar uzrakstiem braila rakstā. Par šo 
universālā dizaina apzīmējumu noformējumu 
parūpējās Auces novada sociālais dienests sa-
darbībā ar Auces novada sociālo uzņēmumu 
siA “sociālo inovāciju parks”. Pašlaik Auces no-
vada uzņēmumā siA “gP koks” tiek izgatavo-
tas speciālas margas-rokturi, kurus paredzēts 
piestiprināt ēkas otrā stāva gaitenī gar sie-
nām, lai atvieglotu pārvietošanos cilvēkiem ar 
funkcionāliem traucējumiem. Pamazām tiek 

iekārtotas projekta ietvaros izbūvētās jaunās 
istabiņas, kurās tiek uzstādītas jaunas mēbe-
les, attiecīgi pielāgojot tās cilvēkiem ar kustību 
traucējumiem. viena istaba ir pielāgota ģime-
nei ar bērniem, kas krīzes gadījumā uz laiku 
var uzturēties sociālajā dzīvojamajā mājā.

Projekts nr.LLi-317 “socQuality” noslēgsies 
2020.	gada	28.	 februārī,	 taču	remontdarbus	
sociālajā dzīvojamajā mājā “Lielauce” plānots 
turpināt	arī	2020.	gadā,	atvēlot	 šim	mērķim	
līdzekļus no pašvaldības budžeta.

Projekta	 LLI-317	 kopējais	 finansējums	 ir	
791	256,20	eiro,	 tostarp	ERAF	finansējums	–	
672 576,74 eiro. Kopējās izmaksas Auces no-
vada	pašvaldības	gadījumā	–	91	079,82	eiro,	
tostarp	 ERAF	 finansējums	 –	 77	 418,00	 eiro,	
pašvaldības	līdzfinansējums	–	13	661,82	eiro.

Projektu	līdzfinansē	Interreg	V-A	Latvijas–
Lietuvas pārrobežu sadarbības programma 
2014.–2020. gadam (www.latlit.eu/www.
europa.eu).

Par šīs publikācijas saturu pilnībā atbild 
Auces novada pašvaldība, un tas nekādos 
apstākļos nav uzskatāms par eiropas savienī-
bas	oficiālo	nostāju. 

Ilmārs Matvejs,
Attīstības nodaļas vadītājs 
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N O T I K U M I N O T I K U M I

saistošie Noteikumi Nr. 11

Par Nekustamā īPašuma Nodokļa atvieglojumu PiešķiršaNas kārtīBu auces Novadā
aPstiPriNāti ar auces novada domes 2019. gada 23. oktobra lēmumu Nr. 287 (prot. Nr. 12, 1.§)

izdoti saskaņā ar likuma “Par nekustamā īpašuma nodokli” 5. panta (11) daļu, (3) daļu un (4) daļu 

i. vispārīgie jautājumi
1. saistošie noteikumi (turpmāk tekstā – noteikumi) nosaka apmēru, kādā Auces novada paš-

valdība	(turpmāk	tekstā	–	pašvaldība)		piešķir	nekustamā	īpašuma	nodokļa	atvieglojumus	
(turpmāk tekstā – atvieglojumi) maznodrošinātām personām un kārtību un apmērus, kādā 
pašvaldība papildus likumā “Par nekustamā īpašuma nodokli” noteiktajiem atvieglojumiem 
atsevišķām	nodokļa	maksātāju	kategorijām	piešķir	atvieglojumus	par	Auces	novada	admi-
nistratīvajā teritorijā esošo nekustamo īpašumu – zemi un ēkām. 

2.	 Fiziskai	personai	atvieglojums	var	tikt	piešķirts	par	tās	īpašumā	esošo	nekustamo	īpašumu,	
ja ir izpildījušies sekojošie nosacījumi:

2.1. nekustamais īpašums atbilstoši likumam “Par nekustamā īpašuma nodokli” tiek aplikts ar 
nodokli, 
2.2. nekustamais īpašums netiek izmantots saimnieciskajai darbībai, 
2.3.	 šī	fiziskā	persona	ir	deklarējusi	savu	dzīvesvietu	šajā	nekustamajā	īpašumā	ne	mazāk	

kā vienu gadu pēdējo divu pirmstaksācijas gadu periodā, ja vien šajos saistošajos 
noteikumos nav paredzēts īpašs izņēmums. 

3.	 Juridiskām	personām	un	fiziskām	personām	(turpmāk	tekstā	–	persona),	kuras	veic	saim-
niecisku	darbību,	atvieglojumu	piešķir	par	atvieglojuma	pieprasītāja	īpašumā	esošo	nekus-
tamo īpašumu, ja ir izpildījušies sekojošie nosacījumi:
3.1. nekustamais īpašums atbilstoši likumam “Par nekustamā īpašuma nodokli” tiek ap-

likts ar nodokli, 
3.2. juridiskās personas juridiskā adrese ir reģistrēta pašvaldības administratīvajā teritorijā 

vai	fiziskās	personas,	kas	veic	saimniecisko	darbību,	deklarētā	dzīvesvieta	ir	Auces	nova-
da administratīvajā teritorijā, ja vien šajos noteikumos nav paredzēts īpašs izņēmums. 

4. nekustamā īpašuma nodokļa maksātāju atbilstību šo noteikumu nosacījumiem izvērtē paš-
valdības administrācija. 

ii. atvieglojumu piešķiršanas nosacījumi
5.	 Atvieglojumus	no	taksācijas	gadam	aprēķinātās	nekustamā	īpašuma	nodokļa	summas	pie-

šķir	noteikumu	2.	punktā	minētajām	fiziskajām	personām,	kuras	atbilst	kādai	no	zemāk	
minētajām kategorijām:

nr. Kategorija Atvieg-
lojuma 
apmērs

Pienākums būt dek-
larētam nekusta-
majā īpašumā, par 
kuru tiek pieprasīts 
atvieglojums

Pienākums būt 
deklarētam 
Auces novadā
vismaz vienu 
gadu

vai nepieciešams 
nodokļa maksātāja 
iesniegums

5.1. Fiziskai personai ar pirmās 
grupas invaliditāti 

90% Jā Jā ir nepieciešams kat-
ru taksācijas gadu 

5.2. maznodrošinātai personai 
(maznodrošinātas ģimenes 
loceklim) 

70% Jā nē nav nepieciešams 

5.3. Vientuļai	fiziskai	personai	ar	
otrās grupas invaliditāti 
(persona, kurai nav laulātā 
un pilngadīga/-u bērna/-u) 

90% Jā Jā ir nepieciešams kat-
ru taksācijas gadu

5.4. vientuļajam nestrādājošam 
pensionāram (persona, kurai 
nav laulātā un pilngadīga/-u 
bērna/-u) 

70% Jā Jā ir nepieciešams kat-
ru taksācijas gadu

5.5. Černobiļas Aes avārijas seku 
likvidēšanas dalībniekam

70% Jā Jā ir nepieciešams kat-
ru taksācijas gadu

6.	 Atvieglojumus	no	taksācijas	gadam	aprēķinātās	nekustamā	īpašuma	nodokļa	summas	pie-
šķir	šādām	noteikumu	3.punktā	minētajām	nekustamā	īpašuma	nodokļu	maksātāju	kate-
gorijām sekojošā apmērā un kārtībā:

Kategorija Atvieglojuma apmērs/ īpaši 
nosacījumi

Pienākums juridiskai per-
sonai reģistrēt juridisko 
adresi,	fiziskai	perso-
nai – deklarēt dzīvesvietu 
Auces novada adminis-
tratīvajā teritorijā

vai nepie-
ciešams 
nodokļa 
maksātāja 
iesnie-
gums

Juridiskai	personai	un	fiziskai	
personai, kura veic saimnie-
cisko darbību, par tās īpašumā 
esošām jaunuzceltām vai re-
konstruētām ēkām, kurās tiek 
veikta saimnieciskā darbība

50% pirmos divus gadus, skaitot 
no nākamā mēneša kopš to 
nodošanas ekspluatācijā. 
Atvieglojums netiek piemērots 
ēkām ar saimnieciskās darbības 
nozari – azartspēles un derības

Jā ir nepiecie-
šams katru 
pirmstak-
sācijas 
gadu

7.	 Ja	nodokļu	maksātājam	ir	tiesības	saņemt	atvieglojumus	uz	likuma	un	šo	noteikumu	pama-
ta	vai	uz	vairāku	5.	vai	6.	punktā	paredzēto	nosacījumu	pamata,	atvieglojums	tiek	piešķirts	
atbilstoši vienam, nodokļu maksātājam vislabvēlīgākajam nosacījumam. 

8.	 Ja	nekustamais	īpašums,	par	kuru	nodokļu	maksātājam	ir	tiesības	saņemt	atvieglojumus,	
tikai	 daļēji	 atbilst	 šo	 noteikumu	prasībām,	 tad	 atvieglojumus	piešķir	 tikai	 par	 atbilstošo	
nekustamā īpašuma daļu. 

9.	 Atvieglojumus	piešķir	par	vienu	taksācijas	gadu.	Šāds	atvieglojumu	piešķiršanas	periods	
neattiecas uz noteikumu 5.2.apakšpunktā minētajām personu kategorijām.

10.	 Atvieglojumu	piešķir:	
10.1. uz nodokļa maksātāja sniegtās informācijas pamata, nodokļu maksātājam iesniedzot 

iesniegumu un nepieciešamos dokumentus, vai 
10.2. uz pašvaldības rīcībā esošās informācijas pamata, nepieprasot nodokļa maksātāja 

iesniegumu.
11.	 Atvieglojuma	piešķiršanas	periods	sākas	ar	nākamo	mēnesi	pēc	tam,	kad	nodokļa	maksātājam	

rodas	tiesības	to	saņemt,	un	turpinās	līdz	taksācijas	gada	beigām.	Šāds	atvieglojumu	piešķir-
šanas periods neattiecas uz noteikumu 5.2. apakšpunktā minētajām personu kategorijām.

12.	 Ja	atvieglojumu	piešķir	uz	nodokļa	maksātāja	 iesnieguma	pamata,	nodokļu	maksātājam	
iesniegums ir jāiesniedz ne vēlāk kā līdz taksācijas gada 15. decembrim. 

13.	 Atvieglojumu	nepiešķir:	
13.1. kamēr nodokļa maksātājam ir nekustamā īpašuma nodokļa parāds attiecībā uz ne-

kustamo īpašumu, par kuru tiek lūgts nekustamā īpašuma nodokļa atvieglojums, 
13.2. ja nodokļa maksātājs iepriekšējā taksācijas gadā ir saukts pie administratīvās atbildī-

bas par pašvaldības spēkā esošo saistošo noteikumu pārkāpšanu, 
13.3.	par	nekustamo	 īpašumu,	 kura	 sastāvā	 ir	 būve,	 kas	 klasificēta	 kā	 vidi	degradējoša,	

sagruvusi vai cilvēku drošību apdraudoša, 
13.4. par nekustamo īpašumu, kurā normatīvajos aktos noteiktajā kārtībā konstatēti būv-

niecības noteikumu pārkāpumi, 
13.5. ja nodokļa maksātājam uzsākts maksātnespējas process.

14. noteikumu 13. punkta prasības nav attiecināmas uz noteikumu 5.2. apakšpunktā minēta-
jām personu kategorijām.

iii. atvieglojumu pieprasīšanas kārtība
15.	 Ja	nodokļa	atvieglojuma	saņemšanai	ir	nepieciešams	nodokļa	maksātāja	iesniegums,	tas	ir	

iesniedzams pašvaldības administrācijā, tam pievienojot dokumentu kopijas, kas apliecina 
atvieglojuma	piešķiršanas	pamatu,	ja	vien	šie	dokumenti	neatrodas	pašvaldības	vai	citas	
valsts pārvaldes iestādes rīcībā. 

16.	 Iesniegumā	nodokļu	maksātājs	norāda	atvieglojumu	piešķiršanas	pamatu,	apliecina,	ka	ir	
sniedzis precīzas un patiesas pieprasītās ziņas par sevi un citām personām, kā arī apliecina, 
ka	piešķir	pašvaldībai	tiesības	iepazīties	ar	minēto	personu	(šajos	noteikumos	paredzētajos	
gadījumos – arī minēto personu bērnu un citu radinieku) personas datiem, kas nepiecie-
šami	lēmuma	par	atvieglojumu	piešķiršanu	pieņemšanai,	tai	skaitā	ieskatīties	valsts	datu	
bāzēs un reģistros, kas satur lēmuma pieņemšanai nepieciešamus datus. 

17.	 Nodokļa	maksātājam	ir	pienākums	paziņot	pašvaldībai	par	atvieglojumu	piešķiršanas	pa-
mata	vai	atbilstības	atvieglojumu	piešķiršanas	nosacījumiem	zaudēšanu	mēneša	laikā	no	
minēto apstākļu iestāšanās brīža. 

iv. Piešķirtā atvieglojuma atcelšanas kārtība
18.	 Atvieglojumu	atceļ	pašvaldības	administrācija,	ja:	

18.1.	ir	konstatēts,	ka	nodokļu	maksātājs	ir	sniedzis	nepatiesu	informāciju	un	tā	ir	bijusi	par	
pamatu	atvieglojuma	piešķiršanai,	

18.2.	ir	zudis	tiesisks	pamats	atvieglojuma	piešķiršanai	saskaņā	ar	noteikumu	5.	vai	6.	punktu,	
18.3.	nodokļa	maksātājs	neatbilst	noteikumu	2.	vai	3.	punkta	prasībām,	
18.4.	ir	konstatēts	vismaz	viens	no	noteikumu13.	punktā	minētajiem	gadījumiem.	

19.	 Ja	atvieglojums	ir	atcelts,	pamatojoties	uz	18.1.	punktu,	nekustamā	īpašuma	nodoklis	tiek	
aprēķināts	pilnā	apmērā	par	visu	taksācijas	gadu,	par	to	nosūtot	nodokļu	maksātājam	jau-
nu nekustamā īpašuma maksāšanas paziņojumu.

20.	 Ja	atvieglojums	 ir	atcelts,	pamatojoties	uz	18.2.–18.4.	punktu,	 tad	nekustamā	 īpašuma	
nodoklis	tiek	aprēķināts	pilnā	apmērā,	sākot	ar	nākamo	kalendāro	mēnesi	pēc	tam,	kad	ir	
iestājies	attiecīgs	nosacījums	piešķirtā	atvieglojuma	anulēšanai,	par	 to	nosūtot	nodokļu	
maksātājam jaunu nekustamā īpašuma maksāšanas paziņojumu. 

21.	 Saistošo	noteikumu	18.2.	punktu	un	20.	punktu	nepiemēro	gadījumā,	ja	nodokļa	atvieglo-
juma	piešķiršanas	pamats	ir	personas	invaliditāte:	atkārtotas	invaliditātes	noteikšanas	ga-
dījumā nekustamā īpašuma nodokļa atvieglojuma periods tekošā taksācijas gada ietvaros 
netiek pārtraukts, ja invaliditāte atkārtoti noteikta ne vēlāk kā 2 (divu) mēnešu laikā.

v. Noslēguma jautājumi
22. saistošie noteikumi stājas spēkā 2020. gada 1. janvārī. 
23. Ar šo saistošo noteikumu spēkā stāšanās brīdi spēku zaudē Auces novada pašvaldības 

2010.	gada	28.	aprīļa	saistošie	noteikumi	Nr.	12	“Par	nekustamā	īpašuma	nodokļa	atvieg-
lojumu	piemērošanu	atsevišķām	nodokļa	maksātāju	kategorijām	Auces	novadā”.	

Paskaidrojuma raksts
1. Projekta nepieciešamības pamatojums. saistošie noteikumi aizstāj līdz šim spēkā esošos 

Auces	novada	pašvaldības	2010.	gada	28.	aprīļa	saistošos	noteikumus	Nr.	12	“Par	nekus-
tamā	īpašuma	nodokļa	atvieglojumu	piemērošanu	atsevišķām	nodokļa	maksātāja	katego-
rijām	Auces	novadā”.		Jauni	saistošie	noteikumi	nepieciešami,	lai	noteiktu	un	precizētu	to	
personu	kategorijas,	kurām	piešķirami	nekustamā	īpašuma	nodokļa	atvieglojumi.

2. īss projekta satura izklāsts. saistošie noteikumi Auces novada pašvaldības teritorijā no-
saka	personu	loku,	kurām	piešķir	nekustamā	īpašuma	nodokļa	atvieglojumus	un	apmērus,	
kādā	pašvaldība	piešķir	nekustamā	īpašuma	nodokļa	atvieglojumus	par	Auces	novada	ad-
ministratīvajā teritorijā esošo nekustamo īpašumu – zemi un ēkām. 

3. informācija par plānoto projekta ietekmi uz pašvaldības budžetu. saistošie noteikumi 
būtisku iespaidu uz pašvaldības budžetu neatstās, plānots, ka pašvaldības budžets nedaudz 
samazināsies, jo saistošajos noteikumos noteiktas papildu personu kategorijas, kurām pie-
šķirami	nekustamā	īpašuma	nodokļa	atvieglojumi.

4. informācija par plānoto projekta ietekmi uz uzņēmējdarbības vidi pašvaldības terito-
rijā. saistošie noteikumi pozitīvi ietekmēs uzņēmējdarbības vidi, jo tiek paredzēti nekusta-
mā īpašuma nodokļa atvieglojumi juridiskām personām, kuras veic saimniecisko darbību, 
par to īpašumā esošām jaunuzceltām vai rekonstruētām ēkām.

5. informācija par administratīvajām procedūrām. saistošo noteikumu izpildi nodrošinās 
Auces novada pašvaldības administrācija.  

6. informācija par konsultācijām ar privātpersonām. Konsultācijas ar privātpersonām nav 
notikušas. Plānotais sabiedrības līdzdalības veids – priekšlikumu un iebildumu ievērtēšana 
pēc projekta publicēšanas pašvaldības tīmekļa vietnē www.auce.lv.

Domes priekšsēdētāja Vija Keršus
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izsoles

Auces novada pašvaldība atklātā mutiskā izsolē ar augšupejošu soli pārdod pašvaldības ne-
kustamos īpašumus.

1. “Bebri” ukru pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4690 004 0244, kas sastāv no 
vienas zemes vienības 0,95 ha platībā, kadastra apzīmējums 4690 004 0244, tajā skaitā 
meža	zemes	0,85	ha	platībā	un	uz	tās	esošas	mežaudzes	0,84	ha	platībā.
nosacītā sākumcena – 2400 eiro, izsoles solis – 200 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 9.00.
Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 240 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

2. “Bisenieku mežs” īles pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4664 001 0070, kas 
sastāv no vienas zemes vienības 25,6 ha platībā, kadastra apzīmējums 4664 001 0070, 
tajā skaitā meža zemes 6,97 ha platībā un uz tās atrodošās mežaudzes 6,97 ha platībā, un 
gandrīz pilnībā izstrādāta grants-smilts karjera. 
nosacītā sākumcena – 57 000 eiro, izsoles solis – 4000 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 9.30.
Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 5700 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

3. “cauņu mežs” ukru pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4690 003 0050, kas sa-
stāv no vienas zemes vienības 3,67 ha platībā, kadastra apzīmējums 4690 003 0050, tajā 
skaitā meža zemes 3,5 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 3,46 ha platībā. 
nosacītā sākumcena – 13 000 eiro, izsoles solis – 1000 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 10.00.
Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 1300 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

4. “ceplīši 1” ukru pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4690 005 0163, kas sastāv 
no vienas zemes vienības 2,99 ha platībā, kadastra apzīmējums 4690 005 0163, tajā skaitā 
meža zemes 2,93 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 2,93 ha platībā. 
Nosacītā	sākumcena	–	6800	eiro,	izsoles	solis	–	500	eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 10.30.
Personām,	kuras	vēlas	piedalīties	izsolē,	jāiemaksā	nodrošinājums	680	eiro	Auces	novada	
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

5. “dabiķenes mežs” ukru pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4690 001 0146, kas 
sastāv no vienas zemes vienības 1,27 ha platībā, kadastra apzīmējums 4690 001 0146, 
tajā skaitā meža zemes 1,12 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 1,12 ha platībā.
nosacītā sākumcena – 2900 eiro, izsoles solis – 200 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 11.00.
Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 290 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

6. “gobu mežs” ukru pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4690 005 0168, kas sastāv 
no divām zemes vienībām – zemes vienības ar kadastra apzīmējumu 4690 005 0066, pla-
tība 10,62 ha, tajā skaitā meža zemes 10,5 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 10,5 ha 
platībā,	un	zemes	vienības	ar	kadastra	apzīmējumu	4690	005	0168,	platība	0,98	ha,	tajā	
skaitā meža zemes 0,77 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 0,76 ha platībā.
Nosacītā	sākumcena	–	38	000	eiro,	izsoles	solis	–	2000	eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 11.30.
Personām,	kuras	vēlas	piedalīties	izsolē,	jāiemaksā	nodrošinājums	3800	eiro	Auces	novada	
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

7. “laukgaļi” lielauces pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4676 001 0047, kas 
sastāv no vienas zemes vienības 11,45 ha platībā, kadastra apzīmējums 4676 001 0047, 
tajā skaitā meža zemes 11,33 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 11,33 ha platībā.
Nosacītā	sākumcena	–	28	000	eiro,	izsoles	solis	–	2000	eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 12.00.
Personām,	kuras	vēlas	piedalīties	izsolē,	jāiemaksā	nodrošinājums	2800	eiro	Auces	novada	
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

8. “laukmežs” ukru pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4690 004 0292, kas sastāv 
no vienas zemes vienības 1,73 ha platībā, kadastra apzīmējums 4690 004 0292, tajā skaitā 
meža zemes 1,42 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 1,40 ha platībā.
nosacītā sākumcena – 4500 eiro, izsoles solis – 400 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 12.30.

Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 450 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

9. “lauvu mežs” lielauces pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4676 002 0025, kas 
sastāv no divām zemes vienībām – zemes vienības ar kadastra apzīmējumu 4676 002 0025, 
platība 5,06 ha, tajā skaitā meža zemes 5,03 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 5,03 ha 
platībā,	un	zemes	vienības	ar	kadastra	apzīmējumu	4676	002	0084,	platība	1,71	ha,	tajā	
skaitā meža zemes 1,71 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 1,71 ha platībā.  
nosacītā sākumcena – 34 700 eiro, izsoles solis – 3000 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 14.00.
Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 3470 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

10. “līvnieku mežs” lielauces pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4676 003 0171, 
kas sastāv no vienas zemes vienības 2,23 ha platībā, kadastra apzīmējums 4676 003 0171, 
tajā skaitā meža zemes 2,15 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 2,14 ha platībā.  
nosacītā sākumcena – 6100 eiro, izsoles solis – 500 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 14.30.
Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 610 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

11. “mežs” vecauces pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4625 003 0031, kas sastāv 
no vienas zemes vienības 2,34 ha platībā, kadastra apzīmējums 4625 003 0031, tajā skaitā 
meža zemes 2,33 ha platībā un uz tās atrodošās mežaudzes 2,33 ha platībā.
nosacītā sākumcena – 17 400 eiro, izsoles solis – 1500 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 15.00.
Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 1740 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

12. “milēni” ukru pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4690 003 0049, kas sastāv no 
vienas zemes vienības 1,66 ha platībā, kadastra apzīmējums 4690 003 0049, tajā skaitā 
meža zemes 1,64 ha platībā un uz tās atrodošās mežaudzes 1,64 ha platībā.
nosacītā sākumcena – 5100 eiro, izsoles solis – 500 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 15.30.
Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 510 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

13. “sirmele” lielauces pagastā, auces novadā, kadastra numurs 4676 001 0045, kas sa-
stāv no vienas zemes vienības 34,6 ha platībā, kadastra apzīmējums 4676 001 0045, tajā 
skaitā meža zemes 20,1 ha platībā un uz tās esošas mežaudzes 19,43 ha platībā.  
nosacītā sākumcena – 50 500 eiro, izsoles solis – 3000 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 16.00.
Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 5050 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.

14. “ceturtās Purvāju kūtis” lielauces pagastā, auces novadā, kadastra numurs 
4676 004 0273, kas sastāv no vienas zemes vienības ar kadastra apzīmējumu 
4676	004	0262,	 platība	 0,1194	ha,	 vienas	 nedzīvojamās	 ēkas	 –	 kūts	 ar	 šķūni	 –	 ar	 ka-
dastra apzīmējumu 4676 004 0073 020 un divām garāžām ar kadastra apzīmējumiem 
4676 004 0073 026 un 4676 004 0073 027. 
nosacītā sākumcena – 2500 eiro, izsoles solis – 100 eiro.
izsole notiks 2020. gada 14. janvārī plkst. 16.30.
Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, jāiemaksā nodrošinājums 250 eiro Auces novada 
pašvaldības	norēķinu	kontā	saskaņā	ar	izsoles	noteikumiem.
Persona, kurai ir pirmpirkuma tiesības, ir valerijs hišovs. Pirmpirkuma tiesību izmantošanas 
pieteikuma iesniegšanas termiņš – līdz 2020. gada 10. janvārim plkst.14.00.

Norēķini	par	īpašuma	pirkumu	veicami	viena	mēneša	laikā	no	izsoles	dienas.
Izsole	 notiks	 Auces	 novada	 pašvaldības	 administrācijas	 ēkā	 (2.	 stāva	 zālē)	 Jelgavas	 ielā	 1,	
Aucē, Auces novadā.
izsoles noteikumi pieejami pašvaldības mājaslapā www.auce.lv, sadaļā “izsoles un konkursi”, vai 
Valsts	un	pašvaldības	vienotajā	klientu	apkalpošanas	centrā,	Jelgavas	ielā	1,	Aucē,	darbdienās	no	
plkst.	8.00	līdz	17.00	(pirmdienās	līdz	plkst.	19.00,	piektdienās	līdz	plkst.	14.00).
izsoles dalībnieku pieteikumu reģistrācija valsts un pašvaldības vienotajā klientu apkal-
pošanas centrā no 2019. gada 16. decembra līdz 2020. gada 10. janvārim plkst.14.00.
Plašāka informācija vai nekustamā īpašuma apskates saskaņošana, zvanot uz tālruņa numuru 
63744787	vai	26432523. 

gada ienākumu deklarācijas neiesniegšana 
neatbrīvos no pienākuma samaksāt nodokļa starpību  
valsts ieņēmumu dienesta rīcībā esošā informācija liecina, ka 27 655 iedzīvotāji, ku-
riem gada ienākumu deklarācija par 2018. gadu ir jāiesniedz obligāti, joprojām to 
nav izdarījuši. tās ir personas, kurām valsts budžetā jāiemaksā nodokļa starpība, kas 
radusies diferencētā neapliekamā minimuma vai nodokļa progresīvās likmes piemē-
rošanas rezultātā. iesniedzot deklarāciju līdz šā gada beigām, sankcijas netiks piemē-
rotas, taču nākamgad tolerances periods vairs netiks piemērots un sekos piedziņas 
process. 

vid aicina ikvienu iedzīvotāju ieskatīties 
savā eds kontā vai arī pasta kastītē, lai pār-
liecinātos, vai nav saņemta uzaicinājuma 
vēstule.	Ja	tāda	ir	saņemta,	tad	nekavēties	
iesniegt gada ienākumu deklarāciju par 
2018.	 gadu	 elektroniski,	 VID	 EDS,	 vai	 arī	

klātienē ikvienā vid klientu apkalpošanas 
centrā vai kādā no valsts un pašvaldību 
vienotajiem klientu apkalpošanas centriem 
visā Latvijā. 

vid atgādina, ka budžetā piemaksājamo 
summu var samazināt vai pilnībā izlīdzināt, 

pievienojot gada ienākumu deklarācijai čekus, 
kvītis, bankas maksājuma uzdevumu vai kon-
ta izrakstu par attaisnotajiem izdevumiem. 

tāpat, ja persona atbilst noteiktiem kri-
tērijiem, tai tiks noteikts cits nodokļa sa-
maksas	termiņš.	Proti,	2018.	un	2019.	gada	
ienākumu	 deklarācijā	 aprēķinātās	 nodokļa	
samaksas termiņš ir noteikts līdz 2020. gada 
1. decembrim tām personām, kuru ar no-
dokli apliekamie gada ienākumi atbilst šā-
diem nosacījumiem: 
-	 2018.	gadā	tie	nepārsniedz	55	000	eiro,	

bet	2019.	gadā	–	62	800	eiro;	
- tie ir saņemti tikai Latvijā; 

- no tiem izmaksas vietā ir ieturēts nodoklis; 
- tiem ir tiesības piemērot neapliekamo 

minimumu un atvieglojumus (piemēram, 
algota darba ienākumi, autoratlīdzības, 
pensijas, darbnespējas pabalsti, ienāku-
mi no uzņēmuma līguma, ja persona nav 
reģistrējusi saimniecisko darbību, u.c.).
informācija par personai noteikto samak-

sas termiņu būs redzama eds uzreiz pēc 
deklarācijas aizpildīšanas, nospiežot pogu 
“Pārbaudīt un saglabāt”. 

Informāciju sagatavoja
VID Sabiedrisko attiecību daļa



“saulītes” 25 gadu jubilejas koncerts bija krāsains un jauneklīgas enerģijas piepildīts
30. novembrī ar koncertu “mēs” godam 
nosvinēta auces novada kultūras centra 
bērnu un jauniešu deju kolektīva “saulīte” 
25 gadu jubileja. koncerts bija krāsains un 
jauneklīgas enerģijas piepildīts. 

Koncerta laikā skatuvi rībināja pieci deju kolek-
tīvi: pats jubilārs – bērnu un jauniešu deju ko-
lektīvs “saulīte” (vadītājs henrijs muzikants) –, 
kā arī viesi –  sadraudzības deju kolektīvi – 
 rīgas mākslas un mediju tehnikuma tautas 
deju kolektīvs “dārdari” (vadītāja Lilija Lipora), 
dobeles novada Kultūras un sporta pārvaldes 
Krimūnu tautas nama bērnu deju kolektīvs “bi-
tītes”, bauskas novada īslīces pagasta pārvaldes 
īslīces Kultūras nama jauniešu deju kolektīvs 
“Līdums”	 (vadītājs	 Arvils	 Noviks)	 un	 Jelgavas	
novada bērnu un jauniešu deju studijas “spīga” 
grupa “spīganiņi” (vadītāja Aiga muzikante). 

deju starplaikos deju kolektīva “saulīte” bēr-
ni un jaunieši ierakstā stāstīja un atcerējās savu 
pirmo nodarbību, kas patīk dejošanā, kas tajā ir 
grūti, kas – viegli, kas ir labs dejotājs, ko dejo-
tājam nozīmē tautastērps, kā arī izteica novēlē-

jumus deju kolektīvam “saulīte”. tika izdejotas 
etnogrāfiskās	un	latviešu	horeogrāfu	dejas.

skatītājus un savu dēlu henriju sirsnīgi 
sveica deju kolektīva “saulīte” dibinātāja Aiga 
muzikante, patiesi lepojoties, ka viņas izveido-
tajam kolektīvam ir ne tikai spēcīgas saknes, 
bet	 arī	 stabils	 un	 mērķtiecīgs	 turpinājums.	
Paaudze nomaina paaudzi, kādreizējie deju 
kolektīva “saulīte” dejotāji nu jau kļuvuši vecā-
ki, izauguši par krietniem cilvēkiem, daži pat 
kļuvuši	 par	 horeogrāfiem	 un	 deju	 kolektīvu	
vadītājiem. Koncerta dalībniekus un skatītā-
jus iepriecināja bijušās deju kolektīva “saulīte” 
dejotājas meitas dziedājums. dejotāju saime ir 
kas īpašs, un to vislabāk saprot tie, kas ar to ir 
“saslimuši”! 

Koncerta režisors šoreiz bija pats “saulītes” 
vadītājs henrijs muzikants. 

“saulīte”, daudz laimes dzimšanas dienā! 
tā un vēl labāk turpināt, henrij! 

Vija Kurpniece,
Auces novada Kultūras centra 

Mākslinieciskās daļas vadītāja 
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Pasākumā “award dalībnieki – var!” 
auces vidusskolēniem pasniegti starptautiski apbalvojumi
29. novembrī vef kultūras pilī notika valsts 
izglītības satura centra organizētais latvi-
jas valsts simtgades pasākumu cikla “Pilso-
niskās līdzdalības un labo darbu maratons” 
pasākums “award dalībnieki – var!”. tā ie-
tvaros 103 jaunieši no 22 latvijas “award” 
vienībām saņēma edinburgas hercoga 
starptautisko apbalvojumu. 

svinīgajā pasākumā ar saviem priekšnesumiem 
priecēja jaunieši no Auces, carnikavas un Le-
jasciema. Auces vidusskolas “Award” vienības 
sudraba līmeņa dalībnieces Annija brahmane, 
kura spēlēja klavieres, un tāla Šulgina, kura 
spēlēja čellu, todien kopā kāpa uz skatuves, lai 
pārējiem parādītu individuālās programmas 
“Award” ietvaros sasniegto prasmju jomas re-
zultātu. Abas jaunietes attiecīgo mūzikas ins-
trumentu spēli izlēma apgūt, pateicoties tieši 
programmai “Award”. rūdolfs Logins – carnika-
vas pamatskolas “Award” vienības dalībnieks – 
deklamēja dzejoli japāņu valodā. Šīs valodas 
apguve bija viņa individuālais izaicinājums, ar 
kuru viņš 2019. gada februārī izvēlējās saistīt 
vienu	no	saviem	bronzas	līmeņa	mērķiem.	Vo-
kāli instrumentālās grupas “deep silence” no 
Lejasciema izpildījumā pasākuma dalībnieki un 
viesi klausījās dziesmas “medus pods”, “riptide” 
un “viss var mainīties”. 

Lai saņemtu bronzas vai sudraba edinbur-
gas hercoga starptautisko apbalvojumu, katrs 
jaunietis – “Award” dalībnieks –, ievērojot 
starptautiskās prasības, bija sasniedzis četrus 
paša	 izvirzītos	 mērķus,	 pa	 vienam	 katrā	 no	
programmas “Award” jomām – brīvprātīgais 
darbs,	 fiziskā	 sagatavotība,	 prasmes	 un	 pie-
dzīvojumu ceļojums. Zelta apbalvojuma iegū-
šanai	papildus	četru	pamatjomu	mērķiem	bija	
jāiesaistās kāda projekta īstenošanā. Fotoiz-
stāde “Award dalībnieku stāstu fragmenti”, ko 
pavadīja neformālas sarunas, atklāja to, ko īsti 
apbalvojumu ieguvēji ir darījuši savā un Latvi-
jas labā.

Šogad 64 bronzas, 33 sudraba un 6 zelta 
līmeņa edinburgas hercoga starptautiskos 
apbalvojumus saņēma “Award” dalībnieki no 
Aknīstes bērnu un jauniešu centra, Aknīstes 
vidusskolas, Auces vidusskolas, carnikavas 
pamatskolas, biedrības “duesport”, biedrības 
“suitu kultūras mantojums”, bikstu pamatsko-
las,	Dobeles	Jaunatnes	un	veselības	iniciatīvu	
centra, mežinieku pamatskolas, daugavpils 
11. pamatskolas, gulbenes novada valsts 
ģimnāzijas, Kandavas multifunkcionālā jau-

natnes iniciatīvu centra “nagla”, Lielvārdes 
pamatskolas, Priežmalas pamatskolas, rēzek-
nes 5. vidusskolas, verēmu pamatskolas, rīgas 
ostvalda vidusskolas, rīgas tūrisma un rado-
šās industrijas tehnikuma, rīgas valsts vācu 
ģimnāzijas, taurupes pamatskolas, ulbrokas 
vidusskolas un valkas novada bērnu un jau-
niešu centra “mice”.

valsts izglītības satura centra Pateicības 
rakstu par sniegto atbalstu “Award” dalībnie-
kiem, kuri todien saņēma apbalvojumus, līdz 
ar ielūgumiem uz Latvijas nacionālā teātra, 
Latvijas nacionālās operas un baleta un dailes 
teātra izrādēm saņēma visi attiecīgo vienību 
“Award” vadītāji. sarkanās “Award” vadītāju 
nozīmītes saņēma tie vadītāji no balviem, rī-
gas, madlienas, dobeles un Priežmalas, kuri 
pēc veiksmīgas “Award” jauno vadītāju kursu 
16 stundu programmas apguves šogad ir uz-
sākuši aktīvās gaitas. Zaļās – “Award” piedzīvo-
jumu ceļojumu uzraugu un novērtētāju – nozī-
mītes saņēma tie, kuri bija praktiski palīdzējuši 
jauniešiem sagatavoties piedzīvojumu ceļoju-
mam, doties tajā un izvērtēt gūto pieredzi.  

īpašu pateicības zīmi “Award Latvia piecga-
des cilvēks” saņēma piecas “Award” vadītājas, 
kuras no 2014. gada aktīvi iepazīstina jaunie-
šus ar “Award” un palīdz viņiem veidot un pil-
dīt individuālās programmas: inga blumfelde 
(Lielvārdes	 pamatskola),	 Ilze	 Poriķe	 (biedrība	

“Suitu	 kultūras	 mantojums”),	 Evija	 Ķiķēna	
(Aknīstes bērnu un jauniešu centrs), Laila 
dambe (dobeles 1. vidusskola un Annenieku 
pamatskola),	Daina	Jakobsone	(Rīgas	Ostvalda	
vidusskola).

“Award Latvia” nacionālā patronese vaira 
Vīķe-Freiberga	pasākuma	dalībniekus	uzrunā-
ja ar video starpniecību: “sirsnīgi sveicieni un 
apsveikumi visiem tiem jauniešiem, kas ir cen-
tušies,	strādājuši,	pūlējušies	un	savus	mērķus	
sasnieguši! tāpat vēlos pateikties visiem vecā-
kiem un ģimenēm, kas savus jauniešus atbal-
stījuši viņu centienos, kas ir palīdzējuši viņiem 
izprast un izveidot savus nākotnes sapņus. un 
visvairāk par visu – paldies vadītājiem un jomu 
speciālistiem, tiem, kas ar savām īpašajām zi-
nāšanām katram jaunietim tieši viņam un viņa 
mērķus	ir	palīdzējuši	sasniegt!”

edinburgas hercoga starptautisko apbal-
vojumu pasniedza un apsveikuma runas teica 
valsts izglītības satura centra neformālās izglī-
tības departamenta direktore, “Award Latvia” 
nacionālā direktore Agra bērziņa un Lielbritā-
nijas vēstnieka vietniece ruth rajavejjabhisal. 
teju zilus brīnumus uz skatuves demonstrēja 
Aldis Kalniņš, bet muzikālu pārsteigumu sarū-
pēja grupa “trainsleiteris”.

“Award Latvia” nacionālā direktore Agra 
bērziņa: “Tikai	 katrs	 mērķa	 sasniedzējs	 zina,	
cik tas bija grūti vai vienkārši, vai to varēja 

paveikt ātriem soļiem vai vajadzēja lēnām 
un pakāpeniski virzīties. to, kā jums veicās ar 
savu	mērķu	sasniegšanu,	vislabāk	zina	arī	jūsu	
vadītāji, skolotāji un konsultanti, kuri palīdzēja 
jums	atrast,	izvirzīt	savus	mērķus	un	palīdzēja,	
parādot virzienu, kā to izdarīt, un noteikti jūs 
stingri, stingri uzmundrināja. [..] es ļoti ceru, 
ka jūs visi 103 “Award” jaunieši, šodien saņe-
mot	savas	nozīmītes	un	sertifikātus,	jutīsieties	
gandarīti.	 Jūsu	sasniegums	 ir	viens	solis	 jūsu	
nākamības ceļā, jūsu darba ceļā, jūsu dzīves 
ceļā, un noteikti šie soļi nevarēs tikt aizmirsti.

svētki ir arī mums – valsts izglītības satu-
ra centram –, ka mēs Latvijā varam lepoties 
ar jums visiem un jūsu veikumu. varam lepo-
ties un parādīt visai lielajai un starptautiskajai 
“Award” saimei, ka Latvijā “Award” kustība dar-
bojas un ļoti daudzos jauniešos ir liels gribas-
spēks	sasniegt	savus	mērķus.”

***
“the duke of edinburgh’s international 

Award Latvia” īsteno valsts izglītības satura 
centra licencētie jauniešu centri, biedrības 
un izglītības iestādes. ikvienam jaunietim (ve-
cumā no 14 līdz 24 gadiem), kurš vēlas iegūt 
edin burgas hercoga starptautisko apbalvoju-
mu, ar “Award” vadītāja atbalstu ir jāizveido 
individuāla izaugsmes programma, kuru veido 
četras	 jomas	–	brīvprātīgais	darbs,	fiziskā	 sa-
gatavotība, prasmes un piedzīvojumu ceļo-
jums –, bet zelta līmenī papildus četrām pa-
matjomām ir jāizstrādā un jārealizē projekts. 
bronzas, sudraba vai zelta edinburgas hercoga 
starptautisko apbalvojumu saņem tie jaunieši, 
“Award” dalībnieki, kuri, ievērojot starptautis-
kās prasības, ir sasnieguši visus pašu izvirzītos 
mērķus.	Lai,	piemēram,	jauniešu	centra	darbi-
nieks, nevalstiskās organizācijas pilngadīgais 
biedrs, karjeras konsultants, skolotājs, sociālais 
pedagogs u.tml. varētu kļūt par “Award” vadī-
tāju, viņam sekmīgi jāapgūst valsts izglītības 
satura centra organizēto kursu “the duke of 
edinburgh’s international Award – iespēja jau-
niešu izaugsmei” 16 stundu programma. 

Informāciju sagatavoja
Katrīna Sprudzāne,

Valsts izglītības satura centra vecākā referente

auces vidusskolas “award” vienības dalībnieki.

mazākie “saulītes” dejotāji kopā ar Henriju muzikantu. 
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sagaidot latvijas valsts 101. dzimšanas 
dienu, 18. novembrī auces novada kultū-
ras centrā svinīgā svētku sarīkojumā ska-
nēja īpaši laimes vēlējumi mūsu jubilārei 
latvijai un arī ļaudīm, kuri ar savu darbo-
šanos dara stiprāku novadu un gaišāku 
un labāku ikdienas dzīvi.

Ar klusinātām kokles skaņām, kas pavadīja 
teiksmaino stāstu par Auces rašanos, skatī-
tājiem uz skatuves pavērās sveču mežs, kas 
aicināt aicināja doties vēsturiskā ceļojumā. 
vakara gaitā svētku sarīkojuma apmeklētāji 
varēja ceļot laikā, sākot no tālā 19. gadsim-
ta, kad uzplauka vecauces muiža, un beidzot 
ar pašas Auces izaugsmi mūsdienās. Latvijas 
valsts 101. gadadienas svinības šogad bija 
ļoti īpašas, jo valsts jubileja nebūtu iespēja-
ma bez tās iedzīvotājiem, tāpēc šoreiz valsts 
proklamēšanas 101. gadadienā vienlaikus 
tika svinēta arī Auces 95. dzimšanas diena, 
sveicot ļaudis, kuri saņēmuši pašvaldības ap-
balvojumus.

Zināms, ka grāfa Frīdriha fon mēdema 
dzimtas vārds saistāms ar Auces pilsētas 
pirmsākumiem, jo 19. gadsimtā mēdemi 
varēja lepoties ar vienu no lielākajiem aitu 
ganāmpulkiem, ražoja pienu, sieru, audzēja 
kartupeļus. tobrīd uzplauka arī spirta dedzi-
nāšana. muižnieki to uzskatīja pat par lauk-
saimniecības pamatu. Arī vecauces muižā 
bija savs spirta brūzis. Pārstrādājot kartupe-
ļus, ieguva brāgu – apmēram 1200 litru die-
nā.	Spirtu	filtrēja	un	veda	pārdot	uz	Rīgu.	Ne	
velti vienas no pirmajām ēkām, ko uzbūvēja 
Aucē, bija Lielais krogs un mazais kroģelis. 
Muižai	 bija	 savas	 vējdzirnavas,	 kaļķu	 ceplis	
un	 ķieģeļu	 ceplis.	 Klausoties	 šajos	 vēsturis-
kajos stāstos, gluži nevilšus acu priekšā aiz-
zibēja Auces 95 gadi, kuru laikā uzplaukuma 
un prieka mirkļi, kad Aucē un tās apkārtnē 
valdīja rosība un attīstība (tieši 20. gadsimtā 
pakāpeniski tika pirkti zemes īpašumi, celtas 
mājas, ierīkotas ielas, bruģēts tirgus laukums, 
atvērti veikali un darbnīcas, uzņēmējdarbība 
ieņēma nozīmīgu vietu, sekmējot pilsētas 
rūpniecisko attīstību), mijās ar baisajiem kara 

gadiem. turklāt par dalību Latvijas brīvības cī-
ņās	 III	 šķiras	Lāčplēša	Kara	ordeni	saņēmuši	
arī Auces iedzīvotāji – marts mentelis, edgars 
rūdolfs hermanis, Arnolds rīsmanis un Kārlis 
Latišs. no neievērojama, klusa miesta dzelz-
ceļa malā izveidojās rosīga Zemgales pilsēta, 
un 1924. gada 11. septembrī Auce saņēma 
pilsētas tiesības. Auce kā pilsēta varēja pastā-
vēt, jo iedzīvotājiem bija darbs – pārtikas pro-
duktu ražošanā un pārdošanā, kokapstrādē, 
metālapstrādē, betona un granīta izstrādāju-
mu ražotnēs, uzplauka ādas apstrāde, tirgo-
šana. Pēc baisajiem kara gadiem 1945. gadā 
Aucē vairs nevarēja dzirdēt kara zalves, taču 
miers cilvēku prātos bija nosacīts, jo neviens 
nebija drošs par sevi, savu ģimeni, savu īpašu-
mu. 1949. gada martā notika lielākā Latvijas 
iedzīvotāju deportācija. no vecauces pagasta 
izsūtīja	83	iedzīvotājus,	vecākajam	no	viņiem	
bija 79 gadi, jaunākajam – divi gadi. 24. un 
25. martā Auces stacijā stāvēja preču vago-
ni, kas pildījās ar cilvēkiem. uz Auci piespiedu 
kārtā tika vesti izsūtāmie no visas apkārtnes – 
no vadakstes, īles, Lielauces. daudzas mājas 
tā arī palika tukšas, nesagaidot atgriežamies 
to īstenos saimniekus.

vairākas paaudzes no tā laika jau ir nomai-
nījušās, taču aucenieku sīkstums, apņēmība 
un darba tikums nav zudis, tieši tāpēc pēc tau-
tas kopīgās lūgšanas “dievs, svētī Latviju” no-
dziedāšanas un Auces novada domes priekš-
sēdētājas vijas Keršus uzrunas tika pasniegti 
pašvaldības	 piešķirtie	 apbalvojumi,	 taču	 aiz	
skatuves kāda balss nerimās, vedinot ļaudis 
domāt, ticēt un nepadoties: “visvairāk es bai-
dos no tā, ka var izdegt saknes. es tādus cilvē-
kus satieku gandrīz katru dienu. viņi piedalās, 
rosās, kāpj tribīnēs, bet saknes ir izdegušas. 
to var pateikt pēc acīm – tur tāds bezdibenīgs 
pelnu	krāsas	tukšums.	Jā,	mēs	esam	iemācīju-
šies sērot. bet kā ar prieku, kas šļakstās kā tik-
ko no akas izvilkts spainis? Kā ir ar prieku, ko 
māca	ik	sīkziedu	puķe,	zāle	zibot?	Tāpat	stāv	
pagalmos ļaudis, vakara debesis vēro un zīlē, 
kāds laiks būs nākamā dienā. tāpat āboli dār-
zos un zvaigznes debesīs ienākas. mēs esam 
dzīvi – par spīti visam, kas ir bijis.”

Auces simpātiskums ir tas, ka cauri karam 
un visvisādām mainībām tā tomēr ir spējusi 
noturēt spēcīgus cilvēkus un saglabāt savda-
bīgus, Aucei raksturīgus akcentus, nepazau-
dējot mazpilsētas pašvērtību, tieši tāpēc par 
ikkatru, kurš saņēma pašvaldības apbalvoju-
mu, ir īpašs prieks un lepnums. Lielpilsētas ir 
sensacionālākas, taču mazpilsētā cilvēki dzī-
vo kā zem palielināmā stikla, nemitīgā izgais-
mojumā, tāpēc ir neatlaidīgāki un, ja kaut ko 
izdara, tad bieži vien pārliecinošāk. mazpilsē-
ta gadu gaitā ir formēta un deformēta reģio-
nālo reformu nemitīgumā, tāpēc tai regulāri 
jāaizstāvas ar pašcieņu, ar pārliecinošiem ar-
gumentiem, ar ētikas un morāles kritēriju no-
turīgumu, ar savu vērtību apzināšanos un tā-
lāk popularizēšanu, taču ne jau plātoties, bet 
lepojoties, apliecinot savu inteliģentumu un 
par darbības moto izvēloties allaž mundrino-
šos gan runājamos, gan dziedamos vārdus: 
“mazs bij’ tēva novadiņis, bet diženi turējās,” 
ko kā vēlējumu izpildīja jauktais koris “Auce” 
Jāņa	Zirņa	vadībā.

Ar Auces novada domes Atzinības rakstu 
šogad tika sveikti pieci novadnieki. 

vAirA rAPA saņēma Atzinības rakstu par 

godprātīgu un nesavtīgu darbu bērnu au-
dzināšanā pirmsskolas izglītības iestādē. no 
1973. gada pirmsskolas izglītības iestāde 
“Pīlādzītis” ir vairas rapas – skolotājas palī-
dzes – vienīgā darbavieta 46 gadus. Šajos 
garajos gados iestādē daudz kas ir mainījies, 
taču vaira vienmēr palikusi uzticīga šai iestā-
dei, kolektīvā vienmēr bijusi draudzīga un at-
saucīga. viņas gādīgās rokas ir tās, ar kurām 
ne tikai tiek padarīti tiešie darba pienākumi, 
bet arī ar īstu mīlestību apčubināti mazie au-
dzēkņi, norausta asariņa un pielikti spārni 
neskaitāmiem mazo bērnu sapņiem. vairu 
var nosaukt par vecmāmiņu aucenieku ģime-
nēm trīs paaudzēs – auklējusi un audzinājusi 
mammas, bērnus un nu arī viņu mazbērnus.

ANGELA	SILIŅA	tika	godināta	ar	Atzinības	
rakstu par ilggadēju un pašaizliedzīgu savu 
darba pienākumu pildīšanu. viss aktīvais dar-
ba mūžs Angelai ir pagājis, strādājot mācību 
un pētījumu saimniecībā “vecauce” un pirms-
skolas izglītības iestādē “vecauce”. Zinoša, ar 
augstu atbildības sajūtu, labestīga un izpa-
līdzīga – tā varētu raksturot Angelu, turklāt 
viņa vienmēr ātri apgūst visus moderno teh-
noloģiju	knifus	un	programmas.	Jebkurā	brīdī	

Ar lepnumu sirdīs sumināja novada ļaudis, Auci un Latviju

Pie ieejas svētku dalībniekus sagaidīja domes priekšsēdētāja vija keršus, piespraužot kat-

ram karoga krāsas lentīti.

sirsnīgus sveicienus saņem vaira rapa.

austra Nordena īpaši priecājās saņemt sveicienus no biju-

šajām kolēģēm.

viena otru sveic apbalvojumu saņēmušās elita Pole un 

 angela siliņa.

gunta šēfera ziedu klēpis vēlreiz apliecina viņa darba no-

vērtējumu novadnieku vidū.

apbalvojumu no domes priekšsēdētājas saņem ina ante.

villijam Hadrianam apbalvošanas un viesošanās laikā sazi-

nāties palīdzēja ilmārs matvejs.
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viņa steigsies palīgā, ja kāds to lūgs, tāpēc vi-
ņas pašaizliedzīgais devums iestādē ir neno-
vērtējams. viņas grāmatvediskā precizitāte 
nenoliedzami ir ļoti būtiska iestādes darbībā.  
Pēc sarežģītām darbadienām Angelai vēl at-
liek laika rūpēties par savu māju un dārzu. 
Angela noteikti var būt paraugs citiem.

inA Ante tika godināta par nesavtīgu ie-
guldījumu inovāciju ieviešanā un jaunās paau-
dzes audzināšanā Auces vidusskolā. viņa dar-
ba	gaitas	Auces	vidusskolā	uzsāka	1988.	gadā	
kā matemātikas skolotāja. 2006. gadā sāka 
strādāt par direktora vietnieci izglītības jomā. 
skolotāja ina Ante – stingra un prasīga – ir 
profesionāle savā jomā.  skolotājas vadītās 
matemātikas stundas ir jēgpilnas un, kā atzi-
na kāda akreditācijas komisija, domāšanas pa-
raugstundas. skolēni ciena savu skolotāju par 
viņas prasmi iemācīt mācīties, būt atbildīgiem 
par saviem sasniegumiem. Pateicoties inas 
Antes	prasmīgam,	mērķtiecīgam	un	nesavtī-
gam darbam skolā, skolēnu sekmju līmenis ir 
uzlabojies un Auces vidusskola ir gatava pār-
maiņām izglītības jomā.

AustrA nordenA saņēma Atzinības raks-
tu par mūža ieguldījumu pedagoģijā un jaunās 
paaudzes audzināšanā. darba gaitas Auces vi-
dusskolā Austra nordena uzsāka 1966. gadā, 
kur strādāja līdz aiziešanai pensijā 2005. gadā. 
skolotāja, mācot botāniku un zooloģiju pa-
matskolā, veidoja skolēnos interesi par apkār-
tējo dabu, vienlaikus audzinot mīlestību pret 
Latviju. turpmākajos gados viņa strādājusi par 
sākumskolas skolotāju, bijusi sākumskolas me-
todiķe	Auces	vidusskolā.	Par	priekšzīmīgu	dar-
bu saņēmusi arī apbalvojumu “teicamnieks 
izglītības darbā”. skolotājas augstā atbildības 
sajūta, mīlestība pret bērniem, apziņa par 
nepieciešamību sniegt jaunajai paaudzei pa-
raugu dažādās dzīves situācijās devusi iespēju 
daudziem skolēniem kļūt par veiksmīgiem un 
ietekmīgiem cilvēkiem.

guntis ŠēFers saņēma Atzinības rakstu 
par nozīmīgu ieguldījumu novada attīstībā. 
guntis nāk no mežsarga ģimenes, un tāds ir 
arī viņa patiesais aicinājums – mežs, kam at-
dota sirds un vairāk nekā 35 darba gadi. darba 
spars, neizsīkstoša enerģija un atbildības sajū-
ta palīdzēja no mežsarga kļūt par izcilu mež-
zini, kuru augsti vērtēja visā Latvijā. Laikiem 
mainoties, arī gunta dzīvi pārmaiņas nav sau-
dzējušas, un pēc benkavas mežniecības re-
organizācijas viņš sāka strādāt Auces novada 
pašvaldībā. taču viņa entuziasms, darba spars 
un nenogurstošais cīnītāja gars nav zudis arī 
šobrīd un tiek likts lietā ikdienas darbā, lai rū-
pētos par saimnieciskas dabas jautājumiem 
novadā un tā izaugsmi. Prasīgs pret citiem un 
sevi – tie ir vārdi, kas visprecīzāk raksturo viņa 
darba stilu, kam pateicoties, tiek paveikts tas, 
kas	citam	var	šķist	nepaveicams.	Uz	viņu	pa-
ļaujas, viņam tic, jo par viņu runā viņa darbi. 
guntis Šēfers ir cilvēks, kuram pateicoties, Au-

ces novads ir kļuvis labāks.
RITAI	 FREIDENFELDEI	 tika	 piešķirts	 Goda	

diploms par ilggadēju un pašaizliedzīgu dar-
bu veselības aprūpē un stikla skulptūra stili-
zēta novada ģerboņa – pasta raga – formā. 
rita par ārsta palīgu marutas erniņas ģime-
nes ārsta un arodslimību ārsta praksē strā-
dā kopš 1999. gada, taču viņas darba mūžs 
medicīnā	aizsākās	jau	1981.	gadā	pēc	Rīgas	
1. medicīnas skolas beigšanas. tālāk ceļš viņu 
atveda uz īles feldšeru punktu, 30 gadi pava-
dīti neatliekamās medicīniskās palīdzības 
dienestā, paralēli no 1992. gada strādājusi 
Lielauces feldšeru–vecmāšu punktā un bija 
vienīgais medicīnas pakalpojumu sniedzējs 
Lielaucē. Lai arī no 1999. gada ir ģimenes ār-
stes marutas erniņas palīdze, viņa tiek uzska-
tīta par vietējo dakterīti. ritas attieksme pret 
iedzīvotāju lūgumiem tiešām ir kā ātrās pa-
līdzības dakterim. “Palīdzēt otram – tas taču 
ir tik vienkārši!” – tāds ir viņas dzīves moto. 
gaidīta, mīlēta un vienmēr ar ieslēgtu tālruni, 
lai nepieciešamības gadījumā dotos palīgā – 
tāda ir rita ikdienā.

LiLitA ZāmeLe saņēma goda diplomu par 
pašaizliedzīgu un ilggadēju ieguldījumu kul-
tūras dzīves organizēšanā. viņa kā kultūras 
darbiniece	savu	darba	mūžu	28	gadu	garumā	
ar sirdi un dvēseli veltījusi citu cilvēku brīvā 
laika aizpildīšanai. Lilitu pazīstam kā vienkār-
šu un sirsnīgu cilvēku, kurš ilgus gadus rūpē-
jies par Auces un novada kultūras dzīvi, vēl 
arvien amatierteātra “Kopā” režisori. Šo gadu 
laikā viņas paspārnē izauklēti neskaitāmi pa-
sākumi, novada amatiermākslas kolektīvu 
sniegumu redzējuši ne tikai novadā, bet arī 
ārpus tā. Lilita vienmēr uzskatījusi, ka kultūra 
bagātina cilvēku dzīvi. visā, ko darījusi, viņai 
piemita ārkārtīgi milzīgs cilvēcisks lielums – 
sirsnība, kas mijās ar lielu atbildības sajūtu, 
tāpēc nereti veikusi vairāku cilvēku darba pie-
nākumus, būdama Kultūras centra direktore 
un verot logu uz kultūras dzīvi novadniekiem. 

VILLIJS	HADRIANS	 tika	 apbalvots	 ar	Goda	
diplomu par nesavtīgu un ilggadēju palīdzī-

bas organizēšanu Auces novada iedzīvotā-
jiem. villijs ir cilvēks, kurš ar labdarības orga-
nizēšanu Auces novadā nodarbojas jau kopš 
90. gadiem, pirms vēl Auces novads tika dibi-
nāts. Kungs dzīvo vācijā, viņam šobrīd ir jau 
krietni	 virs	 80	 gadiem,	 taču	 vēl	 pirms	 pāris	
gadiem bija saorganizējis sūtījumu uz Auci. 
viņa ieguldījums mēbeļu, medicīnas aprīko-
juma un citu dažādu kravu nokomplektēšanā 
Auces novada iedzīvotājiem naudas izteiksmē 
nemaz	nav	aprēķināms,	vēl	jo	vairāk	–	viņš	to	
darīja ar vislielāko atbildības sajūtu un vēlmi 
palīdzēt provinces iedzīvotājiem. tas, kurš 
dara labu citam, vēl vairāk dara labu pašam 
sev – ne tajā nozīmē, ka viņu par to gaidītu 
balva, bet gan tajā, ka apziņa, ka padarīts labs 
darbs, pati par sevi sniedz lielu prieku. mēs 
neviens neesam tik bagāti, lai novērstu trūku-
mu vai visas nelaimes pasaulē, bet kopā mēs 
spējam to visu mazināt un dot kādam cerību 
un pārliecību, ka visas mūsu vajadzības un 
vēlmes	 tiks	 piepildītas,	 jo	 katram	mērķim	 ir	
vajadzīga ne tikai ideja un uzņēmība to īste-
not,	bet	arī	finansējums,	kas	kopumā	šajos	ga-
rajos gados, kad villijs nepagurstoši apmeklē-
ja	Auci,	nogādājot	galamērķī	kārtējo	kravu,	ir	
sasniedzis iespaidīgus apmērus un palīdzējis 
neskaitāmiem Auces un Auces novada iedzī-
votājiem. Pēc apbalvojuma saņemšanas had-
riana kungs uzrunāja svētku viesus ar uzrunu 
savā dzimtajā valodā, neslēpjot saviļņojumu 
par apbalvojumu un negaidīti pasniedzot Au-
ces novada domes priekšsēdētājai vijai Keršui 
piemiņas zīmi, kur attēlotas piecas baznīcas, 
kas simbolizē viņa dzimto pilsētu soestu. 

Auces novada domes priekšsēdētājas Pa-
teicības	 rakstu	 saņēma	 Elita	 Pole	 un	 Jānis	
skudra. eLitA PoLe saņēma Pateicības rakstu 
par ilggadēju un atbildīgu savu darba pienā-
kumu pildīšanu. elita ir pirmsskolas izglītības 
iestādes “vecauce” veļas mazgātāja, ar viņas 
rokām veļa tiek sagādāta arī pārējām Auces 
pirmsskolas izglītības iestādēm, taču viņas 
darbs nepavisam nav vienkāršs un mazsva-
rīgs, jo elita savu darbu veic ar īpašu rūpību 

un mīlestību, lai neviena spilvendrāna nepa-
liktu bez kādas podziņas un lai mazie gulētāji 
justos ērti. Katrā sašūtajā vīlītē un piešūtajā 
podziņā tiek ielikts labo domu diedziņš, kas 
palīdzējis aizmigt simtiem mazo novadnieku, 
no kuriem daļa jau izauguši, taču elitai vēl ar-
vien pietiek spēka un rūpības. viņa ir kā ma-
zais, klusais veļas gariņš, kas visas drēbītes iz-
gludina ar savu labestību, mīļumu un mieru.  

JĀNIS	 SKUDRA	 saņēma	 Pateicības	 rakstu	
par ilggadēju ieguldījumu kora dziedāšanas 
tradīciju saglabāšanā un popularizēšanā. viņš 
kora dziedāšanai veltījis 30 gadus un palicis 
uzticīgs jauktajam korim “Auce” no tā pa-
šiem pirmsākumiem. viņš vienmēr nopietni 
uztvēris visus mēģinājumus, tāpēc ir vislabā-
kais piemērs tam, kā sadalīt savu laiku, lai trīs 
vakarus nedēļā veltītu dziedāšanai, jo nu jau 
kādu laiku ir pievienojies arī folkloras kopas 
“Līgotne”	saimei.	Jānis	ir	ne	tikai	apzinīgs	un	
cītīgs kora dalībnieks, bet arī šī kolektīva dvē-
sele, kurš prot uzmundrināt, atrast labu vārdu 
un vienmēr piedalās visos kora pasākumos, 
nereti pārsteidzot koristus ar kādu cienastu no 
savas	bišu	saimes.	Jānis	Skudra	–	patriotiskā-
kais kora mūzikas cienītājs un popularizētājs!

Ja	vaicātu,	ko	vēlētos,	ja	varētu	dzīvi	sākt	no	
sākuma, domājams, liela daļa cilvēku atbildē-
tu: “Kaut nebūtu bijis karu, kaut nebūtu bijis 
pusgadsimta padomju okupācijas, kaut godī-
gie un strādīgie Auces ļaudis nebūtu aizvesti 
lopu vagonos uz austrumiem, kaut daļa, bailēs 
bēgdami, nebūtu devušies trimdā uz brīvo pa-
sauli, no kurienes tagad daudziem atgriezties 
par vēlu.”	Ja	nebūtu	šo	zaudējumu,	kāda	šo-
dien būtu mūsu Auce? taču jāpiekrīt verai gri-
bačai, kura reiz teikusi: “bet laika un vēstures 
tecējumu ne apturēt, ne pagriezt atpakaļ. var 
kavēties atmiņās un piedomāt pie nākotnes.”

svinīgā sarīkojuma scenāriju veidoja Au-
ces novada Kultūras centra direktore rita ba-
rona, viņa pati kopā ar Aldi baronu arī vadīja 
šo valsts svētku un “Aucei – 95” koncertuzve-
dumu, par muzikālajiem sveicieniem rūpē-
jās	 jauktais	koris	“Auce”	diriģenta	Jāņa	Zirņa	
vadībā, ģitāra, balss – Aivis Antonovs, kokle, 
gongs – inga rancāne.

ikvienam no mums ir pamats lepoties ar 
savu pilsētu, novadu un valsti. taču visvai-
rāk mēs varam lepoties ar cilvēkiem. mīlēsim 
savu ģimeni un draugus, cienīsim savus kai-
miņus, darīsim savu darbu apzinīgi un centī-
gi, jo tieši tā mēs pierādīsim, ka tiešām esam 
īsteni latvieši un mīlam savu zemi! 

Gita Šēfere-Šteinberga,
sabiedrisko attiecību speciāliste

 Rita Barona, Auces novada Kultūras 
centra direktore, scenārija autore

Auces novAdA vēstis nr.  11  |   2019. gAdA 12.  decembris 7

N o t i k u m iN o t i k u m i

Auces novAdA vēstis nr.  10  |   2019. gAdA 17.  decembris 7

Ar lepnumu sirdīs sumināja novada ļaudis, Auci un Latviju

Novada ļaudis sveica arī jonišķu rajona un akmenes rajona pašvaldības pārstāvji. attēlā: 

viju keršu sveic akmenes rajona vicemērs toms martinaitis un deputāts jons isajevs.

ar muzikāliem sveicieniem visus iepriecināja 

jauktā kora “auce” diriģents aivis antonovs.

goda diplomu saņem rita freidenfelde. lilita zāmele pēc apsveikuma pateicās sa-

viem kolēģiem, kuri vienmēr bijuši viņai 

blakus gan saulainās, gan lietainās dienās.

emocionālu sveicienu jānim skudram veltī-

ja jauktā kora “auce” diriģents jānis zirnis.
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Jauktais	koris	“Auce”	30	gadu	jubileju	svinēja	kopā	ar	draugiem	
7. decembra vakarā auces novada kultū-
ras centrā pulcējās jauktā kora “auce” (diri-
ģents – jānis zirnis, kormeistars – aivis anto-
novs, koncertmeistare – inga siliņa) dziedošie 
un nedziedošie draugi, lai kopā ar kora dalīb-
niekiem nosvinētu kora pastāvēšanas 30. ga-
dadienu īpašā jubilejas koncertā “Četri…”.

ir četri jautājumi par dzīves vērtībām, tieši tā-
pēc kora jubilejas koncertam tika izvēlēts no-
saukums “Četri” un tā laikā kori gluži kā gada-
laiku vēstneši kāpa uz skatuves. Kas ir svētība? 
Kāda ir dzīves jēga? Kā dēļ ir vērts dzīvot un kā 
dēļ ir vērts mirt? Atbilde uz šiem jautājumiem 
ir viena un tā pati. tā ir mīlestība! mīlestība 
pret dziesmu vieno, un ar mīlestības pilnu 
sniegumu jubilāru sveica sieviešu koris “Aus-
ma”, kā arī jauktie kori “ogre” un “mežotne”, 
no kuriem trīs vēl joprojām diriģē un māksli-
nieciski	vada	virtuozais	maestro	Jānis	Zirnis.			

Pavasarīgus sveicienus jubilāram bija atve-
dis viens no titulētākajiem Latvijas sieviešu ko-
riem – rīgas Latviešu biedrības sieviešu koris 
“Ausma”, tā diriģents un mākslinieciskais vadī-
tājs	 jau	 no	 1968.	 gada	 Jānis	 Zirnis,	 taču	 tik-
pat jestri un atraktīvi, cik skanēja pati dziesma 
“riču raču”, diženais diriģents vadīja šo kori, 
taču, kā allaž, neizpalika arī atmiņu stāsti, un 
mēs varējām atklāt, ka diriģenta sirdī vēl ar-
vien	dzīvo	Jāņa	Silova	dzīvesprieks,	kurš	nu	jau	
koncertu vēroja no mākoņa maliņas, dziedot 
līdzi	 Jāņa	 Zirņa	 saksofona	 liegajai	 melodijai	
dziesmā “moon river”, ko pats reiz dziedājis. 

ogres novada Kultūras centra jauktais koris 
“ogre” sumināja gaviļnieku ar vasarai cienīgu 
vērienu, jo šis koris ir vienīgais Latvijā, kas 
piedalījies visos baltijas un Ziemeļvalstu dzies-
mu svētkos, tā dibinātājs un idejiskais tēvs ir 
imants Kokars, taču jauns posms kora dzīvē 
iesākās 1974./75. gada sezonā un turpinās 
vēl	 šodien,	 kad	 tā	 vadību	 pārņēma	 J.	 Zirnis,	
kormeistari	–	Jānis	Kokins	un	Jānis	Lapsa,	kon-
certmeistare – dzintra vīcupe. 

iestājoties rudenīgiem sveicieniem, klausī-
tāji no vidzemes pārcēlās uz Zemgali, ieklau-
soties bauskas novada Kultūras centra jauktajā 
korī “mežotne” iedvesmojošās diriģentes mārī-
tes	Jonkus	vadībā.	Koris	var	lepoties	ar	Latvijas	
valsts prezidenta balvu dziesmu svētku koru 
skatē un Zelta diplomu Pasaules koru olimpi-
ādē. Lielākoties kora dalībnieki ir no bauskas, 
bet, saglabājot savas saknes, viņi joprojām cēli 
nes mežotnes vārdu. 

Koncertā īpašu gaismu izstaroja pats ju-
bilārs, kas ir visjaunākais no visiem koriem, 
kas uzstājās koncertā. sperot solīti tuvāk Zie-
massvētkiem, koris “Auce” savas uzstāšanās 
sākumā izpildīja arī vairākas Ziemassvētku 
dziesmas, neizpalika arī vairākas kopdziesmas, 
kuras kopā nodziedāt tika aicināti arī bijušie 
kora dziedātāji.

Kā jau kārtīgās dzimšanas dienas svinībās, 
neizpalika arī svētku torte, ko dāvināja Auces 
novada pašvaldība, turklāt sirsnīgi apsveikumi 
bira kā no pārpilnības raga, neaizmirstot arī 
klausītājiem atgādināt par kora pašiem pirm-
sākumiem, par ko jāpateicas ilggadējai kora 
diriģentei	Rutai	Januzei,	kuras	vadībā	tika	izvei-
dots “Lauktehnikas” rajona apvienības jauktais 
koris, kas laika gaitā pārtapa par Auces Kultūras 
nama kori un vēlāk par jaukto kori “Auce”. Lai arī 
no pašiem pirmsākumiem korī dzied tikai daži, 
viņu entuziasms un mīlestība pret dziesmu ir 
mērojama 27, 29 un pat 30 gadu garumā, par 
ko	Jānis	Skudra,	Valda	Zvirbule,	Laima	Zeikma-
ne, elza daubare, Zaiga vismane un inga siliņa 
no Latvijas nacionālā kultūras centra saņēma 
Atzinības rakstus par aktīvu līdzdalību kultū-
ras vērtību radīšanā un nozīmīgu ieguldījumu 
dziesmu un deju svētku tradīciju saglabāšanā 
un attīstībā, sveicot kora 30 gadu jubilejā, īpašu 
Latvijas nacionālā kultūras centra goda rakstu 
saņēma arī pats jauktais koris “Auce”, tāpat arī 
Auces novada domes priekšsēdētāja, sveicot 
kori un tās dalībniekus, dāvāja Pateicības rakstu 
par nozīmīgu ieguldījumu kora mūzikas popu-

larizēšanā. Koncerta izskaņā kori un viesi kopā 
izpildīja dziesmu “Pūt, vējiņi!”, ko, mainoties pa 
pantam, diriģēja visu koru diriģenti un kormeis-
tari	–	Jānis	Zirnis,	Ruta	Januze,	Ilze	Ērkšķe,	Jānis	
Lapsa,	Jānis	Kokins,	Aivis	Antonovs,	Mārīte	Jon-
kus un inga siliņa. 

būt korī nozīmē piedzīvot bagātīgu emociju 
gammu. Koncertu dienās koristi ir īpaši pacilā-
tā garastāvoklī, jo nedēļām ilgais garo stundu 
darbs beidzot iegūst skaistu jēgu. Koris “Auce” 
ir koncertējis ne tikai lielajos dziesmu un deju 
svētkos, bet arī Kauņā, dānijā un norvēģijā. 
noorganizējis pat impulsīvu (ekspromtu) kon-
certu norvēģijas ielās! Piedalījies neskaitāmos 
sadziedāšanās svētkos – Aucē, dobelē, Alojā, 
ērgļos u.c., emīla melngaiļa mūzikas festivālā, 
pilsētas	svētkos,	arī	–	Rīgai	800.	Ar	pacilājumu	
koris atceras dalību Pasaules koru olimpiādē, 
kas 2014. gadā notika rīgā. savukārt ar skum-
jām	–	bijušos	koristus	Mārīti	Ūsiņu,	Jāni	Miļū-
nu,	Jāni	Bērziņu,	Jāni	Silavu,	Jāni	Podiņu,	kuri	

nu jau kādu laiku dzied debesu korī un tika 
godināti ar klusuma brīdi. 

īpašu pārsteigumu papildus visiem skais-
tajiem	sveicieniem	un	dāvanām	J.	Zirnim	bija	
sagādājis pats gaviļnieks, dāvājot diriģentam 
un skatītājiem slepus apgūtu A. Antonova sa-
komponēto “mākoņu dziesmu” ar maijas Lāces 
vārdiem.  

Kora jubilejas koncerts notika pavisam īpa-
šā laikā – Ziemassvētku gaidīšanas laikā, pa-
sākuma izskaņā tā vadītāja un scenārija auto-
re vija Kurpniece vēlēja: “novēlu nevis pirkt, 
bet būt dāvanai, nevis ietīt dāvanas, bet kādu 
ieskaut apskāvienos, nevis sūtīt dāvanas, bet 
sūtīt mieru, būt gaismai! gadalaiks nomaina 
gadalaiku, gads – gadu. un tā jau 30. gadu 
jauktā kora “Auce” dzīvē. tieši mums dotais 
laiks ir visvērtīgākā dāvana.” 

Gita Šēfere-Šteinberga,
sabiedrisko attiecību speciāliste 

koris “auce”.

ausma un Bruno rešņi.

īles tautas namā vienā vakarā izdzīvoja astoņus gadu desmitus 
Novembra vidū, kad visā latvijā svinēja lat-
vijas republikas proklamēšanas 101. gada-
dienu, īles tautas namā svinēja dubultsvēt-
kus – latvijas dzimšanas dienu svinot, 
atskatījās uz 80 īles tautas nama gadiem. 

Koncertu atklāja īles tautas nama vokālais 
ansamblis “spārni” ar Latvijas valsts himnas 
dziedājumu. turpinājumā “spārni” klausītājus 
izveda cauri astoņiem gadu desmitiem, prie-
cējot svētku dalībniekus ar dažādiem skaņdar-
biem, kas atainoja tautas nama nozīmīgākās 
norises un ar kurām klātesošos iepazīstināja 
daiga garbile, kura runāja it kā paša gaviļnie-
ka vārdā.

stāsts aizsākās tālajā 1939. gadā, pašā tā 
izskaņā, kad īles muižas stallis gustava me-
duma vadībā tika pārbūvēts par tautas namu 
un jau vecgada vakarā vēra durvis, lai sagai-
dītu pirmos balles apmeklētājus. interesanti, 
ka gan 1939. gadā, kad tautas namā ieradās 
vecgada balles apmeklētāji, gan 2019. gadā 
tautas	 nama	 80	 gadu	 svinībās	 zālē	 mirdzē-
ja neskaitāmas sveču liesmiņas, lai arī pirms 
80	gadiem	tas	notika	tā	iemesla	dēļ,	ka	tautas	
namā nebija elektrības, sveču gaisma radīja 
īpašu noskaņu un dekorācijas Latvijas karoga 
krāsās izskatījās īpaši svinīgi. 

Lai arī svētku reize, tomēr neizpalika arī at-
skats uz kara gadiem, par ko vēl arvien vecākā 
gadagājuma ļaudis nespēj runāt bez dziļām 
nopūtām, un arī īles tautas nama sirdī ir at-
stātas rētas, jo tautas nama zālē reiz pa sie-
nā izgāztu milzu caurumu braukuši tanki un 
bruņumašīnas.	 Kāpurķēžu	 nospiedumi	 zāles	
grīdā atstāja aiz sevis pēdas ļaužu atmiņās. 
Pēc kara par ēkas saimnieci kļuva mirdza Put-

niņa, vēlākajos gados rūpes par namu uzņē-
mās	Aldona	Juberte.	Kad	īlenieki	atgriezās	no	
izsūtījuma, arī tautas namā atgriezās dzīvība, 
latviskais spīts mijās ar lepnumu, un gan ar 
kolhoza, gan dobeles Kultūras centra atbal-
stu tika šūti jauni tautastērpi, lai piedalītos 
skatēs, kurās pašdarbnieki guva atzīstamus 
rezultātus. 

nākamā nozīmīgā lappuse īles tautas nama 
vēstures grāmatā ir 1960. gads, kad likvidēja 
Auces	 rajonu	 un	 Īle	 tika	 pievienota	 Jelgavas	
rajonam, kļūstot par daļu no dobeles. tajā 
laikā par tautas nama saimnieci kļuva Zigrīda 

Zariņa, kad tautas namā tika apgūtas ne tikai 
latviešu tautas dziesmas un dejas, bet maru-
tas tabores vadībā īlenieki varēja apgūt arī 
moldāvu un ukraiņu tautas dejas. ejot laikam, 
tautas nama vadības stūre bijusi arī mildas ēr-
stiķes	rokās,	taču	vairākus	gadus	tautas	nams	
bija	 palicis	 bez	 vadītājas.	 Un	 tikai	 80.	 gadu	
vidū tā vadību uzņēmās Anita vlasova. tautas 
namā darbojās ansamblis “the Pits un Zēve-
le” un ansamblis “Liepa”. vadības grožus no 
Laimdotas Fiļimanovas 90. gados pārņēma arī 
Aldis Lerhs, un tieši viņa vadībā savu darbību 
uzsāka grupa “Zaļie”, kas vēlāk ieguva novad-
niekiem zināmo nosaukumu “naktsputni”. 
vokālais ansamblis “spārni” savu darbību uz-
sāka	1998.	gadā	un	klausītāju	sirdis	priecē	vēl	
arvien. no 2007. gada tautas nama vadītāja 
ir sintija Liekniņa, kuras darbošanās rezultātā 
īles un novada vārdu dzirdējuši simtiem ļaužu 
ārpus novada, pateicoties gan dziesminieku 
saietam, gan leģendārajai baznīcu naktij īles 
dievnamā, gan Latvijas Zaļumballei, taču vēl 
pirms viņas tautas nama vadītāja lomu bija uz-
ņēmusies iveta Lerha un Kristīne Pakule. 

sarīkojuma laikā uz īles tautas nama deju 
grīdas kopīgā valša ritmā atkal vienojās Aus-
ma un brunis rešņi, kuru acis un rokas satikās 
īles tautas namā pirms 50 gadiem, savukārt 
pēc skaistā “silavas valša” tika sumināti arī 
īles tautas nama vienaudži. Koncerta turpi-
nājumā uz skatuves kāpa dziedošais duets 
Annija rencberga un Aivis Antonovs, bērnu 
studijas “spridzeklīši” dalībnieki, savukārt par 
neatkārtojamu čellu skaņu ieplūšanu tautas 
namā parūpējās čella jaunais pavēlnieks rai-
ners Liekniņš, kopā ar pianistu markusu strēli 
radot neaizmirstamu melodisku saviļņojumu, 

to īpašu padarot ar savām emocijām, ko ievi-
juši pašu sakomponētā skaņdarbā, kas ikkatrā 
taktī lika nojaust par jauniešu mīlestību pret 
mūziku un ilgām pēc mājām.  

savā uzrunā domes priekšsēdētāja vija Ker-
šus sacīja: “noklausoties šos vēstures stāstus, 
šķiet,	mēs	 izdzīvojām	arī	 visu	 Īles	 iedzīvotāju	
vēsturi, jo šejienes ļaudis dzīvo kopā ar šo tau-
tas namu. esmu ļoti priecīga redzēt šeit da-
žāda gadagājuma cilvēkus un saprotu, ka jūs 
esat īsteni īles patrioti, jo nākat uz šo namu, 
tā palīdzot tam dzīvot.” savā uzrunā v. Keršus 
atzina, ka īles tautas namam, gluži kā padzī-
vojušam	kungam,	ir	sašķobījusies	veselība,	un	
solīja jau nākamajā gadā dāvāt īpašu veselības 
“kūri”, lai tas kļūtu “veselīgāks” un apmeklētā-
ju acīm tīkamāks. vienlaikus pateicības vārdus 
un īpašu pateicības rakstu par pašaizliedzīgu 
ieguldījumu kultūras tradīciju popularizēšanā 
saņēma tautas nama vadītāja sintija Liekniņa, 
kurai pateicoties ne viens vien Latvijas iedzī-
votājs īles vārdu izdzirdējis pirmo reizi. Kā jau 
svētkos pienākas, apsveicēju netrūka, gan vie-
tējo tautas namu, gan kaimiņu pagasta tautas 
nama vadītāji vēlēja veiksmi un ilgu sadarbī-
bu. 

svinīgā pasākuma noslēgumā klātesošie 
varēja vērot īles pagastu no putna lidojuma, 
ko videomateriālā bija ietērpuši dziesminieku 
saieta dalībnieki pērnajā vasarā. tam sekoja 
svētku kūkas baudīšana un sirsnīgu apsveiku-
mu savstarpēja nodošana neformālā gaisotnē, 
savukārt dejotgribētāji lustējās ballē, kas, kā 
jau svētkos pienākas, ritēja jautrā noskaņā. 

Gita Šēfere-Šteinberga,
sabiedrisko attiecību speciāliste
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N o t i k u m i

Pirmā no sešām iedzīvotāju sapulcēm notika Aucē
4. novembra vakarā auces novada kultūras centrā pulcējās iedzīvotāji, lai uzdotu sev 
interesējošos jautājumus, diskutētu par problēmām un aktualitātēm novadā. ikvienā 
no novadā notiekošajām sapulcēm piedalījās domes priekšsēdētāja vai kāds deputā-
tu pārstāvis, pašvaldības izpilddirektors un viņa vietnieks, kā arī nodaļu vadītāji un 
pašvaldības iestāžu vadītāji.  

sanāksmes pirmajā daļā pašvaldības izpild-
direktors īsumā iepazīstināja klātesošos ar 
lielākajiem projektiem, kas šogad realizēti, 
uzsverot nule kā pabeigtos infrastruktūras 
objektus un uzrunas nobeigumā aicinot 
klātesošos ne tikai uzdot jautājumus, bet arī 
izteikt ierosinājumus pilsētas un novada at-
tīstībai, ņemot vērā to, ka drīzumā plānots 
uzsākt darbu pie pašvaldības nākamā gada 
budžeta izstrādes. A. Lerhs pastāstīja, ka 
šajā gadā ir realizēti divi lieli projekti, viens 
no tiem – “Lauku ceļu projekts”. darbs pie šī 
projekta vēl turpinās, būtiski, ka šī projekta 
realizācijai bijis nepieciešams liels pašval-
dības	līdzfinansējums,	jo	Valsts	kasē	aizde-
vumu nebija iespējams saņemt. Šī projekta 
mērķis	 ir	uzlabot	ceļu	infrastruktūras	kvali-
tāti lauku teritorijās, lai veicinātu uzņēmēj-
darbību un saglabātu apdzīvotību.

otrs lielais projekts ir “Ūdensapgādes un 
kanalizācijas sistēmas paplašināšana Auces 
aglomerācijas	robežās”,	kura	mērķis	ir	attīstīt	
sabiedrisko ūdenssaimniecības pakalpojumu 
izmantošanu, uzlabot to pieejamību un kva-
litāti, nodrošinot kvalitatīvu dzīves vidi, sa-
mazināt vides piesārņojumu un ūdenstilpju 
eitrofikāciju	 un	 veicināt	 Eiropas	 Savienības	
direktīvu prasību izpildi ūdenssaimniecības 
jomā.	Mērķa	īstenošana	ļaus	attīstīt	un	uzla-
bot ūdensapgādes un kanalizācijas sistēmas 
pakalpojumu kvalitāti Auces aglomerācijā, 
nodrošinot pieslēgšanās iespējas centralizē-
tajiem tīkliem, tādējādi radot iespēju plašā-
kam patērētāju lokam saņemt kvalitatīvākus 
ūdenssaimniecības pakalpojumus.

tāpat pašvaldības izpilddirektors uzsvē-
ra, ka katru gadu tiek remontēti arī pārējie 
pašvaldības autoceļi, ievērojot pašvaldības 
budžetā	 pieejamos	 finanšu	 līdzekļus,	 ir	 iz-
veidots veloparks, veicot arī apkārtnes sa-
kopšanu. ir atbalstīta veloparka 3. kārtas 
īstenošana – skeitparka izveide, kura reali-
zācija notiks 2020. gadā. viens no lielāka-
jiem šī gada ieguvumiem ir īstenotais valsts 
autoceļa P104 (Auce–Lielauce) rekonstruk-
cijas projekts, izbūvējot arī apgaismotu un 
norobežotu gājēju ietvi, kurā ir ieguldīts arī 
pašvaldības	līdzfinansējums,	un	nu	ilgi	gai-
dītais Lielauces ceļa posms ir tāds, par kādu 
pirms pāris gadiem varējām tikai sapņot. 

Lielākoties iedzīvotāju jautājumi bija sais-
tīti ar pilsētsaimniecību – māju apsaimnie-
košanu,	atkritumu	šķirošanu	un	to	apsaim-
niekošanu, pilsētvides sakopšanu, kā arī 
citām saimnieciskas dabas tēmām.

visaktīvāk savus jautājumus uzdeva un 
viedokli sniedza m. Pavloviča, kuras visi 
uzdotie jautājumi bija komunālo pakalpo-
jumu jomā. viens no iebildumiem bija par 
apkures izmaksām, t.sk. neapdzīvojamo tel-
pu apkures izmaksām, uz ko tika atbildēts, 
ka	katrā	mājā	 tās	 ir	 atšķirīgas,	ņemot	vērā	
vairākus faktorus, piemēram, to, vai māja ir 
renovēta, ir vai nav uzstādīti alokatori, kas 
konkrētajā situācijā ir izdarīts, un citi fakto-
ri. tāpat viņu nepamierina ūdens kvalitāte 
Aucē, uzsverot, ka viņas dzīvoklī tējkannā 
paliekošās nogulsnes no ūdens neatbilst 
nekādām normām, līdz ar to ūdens kvalitā-
te ir uzskatāma par sliktu, tāpat viņa uzsvē-
ra, ka līdz šim saņemtās atbildes no domes 
vadības un siA “Auces komunālie pakalpo-

jumi” viņu neapmierina, kaut gan sapulces 
laikā uz uzdotajiem jautājumiem izsmeļošas 
atbildes sniedza gan siA “Auces komunālie 
pakalpojumi” valdes priekšsēdētāja solvita 
vilčinska, gan uzņēmuma nozares vadītājs 
Arnis Pumpurs un pašvaldības izpilddirek-
tors Aldis Lerhs, vienlaikus aicinot vērsties 
pie siA “Auces komunālie pakalpojumi” dar-
biniekiem, lai konkrētus jautājumus risinātu 
aci pret aci klātienē.

vairākkārt izskanēja iebildumi pret atse-
višķu	 ielu	 kvalitāti	 Aucē,	 piemēram,	 kāda	
iedzīvotāja uzsvēra, ka kritiskā stāvoklī ir vī-
tiņu iela Aucē, kur nepieciešams ne tikai to 
slēgt, bet arī aizbērt tur izveidojušās bedres. 
L. vernere norādīja uz tilta ielas sakārtoša-
nas nepieciešamību, ko pašvaldība apņē-
mās noskaidrot un rīkoties, tiklīdz būs ceļu 
remontiem piemēroti laikapstākļi.

Kāda iedzīvotāja vēlējās noskaidrot, kā 
jārīkojas situācijā, kad pie daudzdzīvokļu 
mājas nepietiek vietas, kur novietot savu 
automašīnu, uz ko saņēma skaidrojumu un 
ieteikumu, kā piesaistīt šajā procesā arī paš-
valdības	 līdzfinansējumu,	 piedaloties	 pro-
jektu konkursā, kas varētu tikt izsludināts 
nākamā gada pavasarī. tā pati iedzīvotāja 
izteica ierosinājumu Auces vidusskolā da-
torzinības piedāvāt apguvei jau no 1. klases 
un piedāvāt mūsdienu moderno tehnoloģiju 
laikmetā tādas ārpusklases nodarbības, kas 
saistītas ar informātiku un robotiku. uz šo ie-
rosinājumu viedokli sniedza Auces vidussko-
las direktore, domes priekšsēdētājas vietnie-
ce indra Špela, skaidrojot ne tikai to, kādas 
vecākiem pašiem ir iespējas ierosināt dažā-
dus pulciņus, bet arī to, ka skolās program-
mas tiek gatavotas, pamatojoties uz valstī iz-
strādātām un apstiprinātām programmām, 
ņemot vērā katra vecumposma attīstību un 
psiholoģisko gatavību apgūt konkrētus mā-
cību priekšmetus. tāpat viņa uzsvēra, ka jau 
kādu laiku skolā tiek nodrošinātas mobilā 
planetārija nodarbības, kas arī tiek nodroši-
nātas bez maksas atbilstoša vecuma klasēm.

tāpat no zālē esošajiem iedzīvotājiem 
izskanēja viedoklis, ka Auces novada svēt-
ku laikā nevajadzētu rīkot salūtu, tādējādi 
ietaupot naudu; kāds kungs izteica atbalstu 
Auces dzīvnieku aizsardzības biedrībai, lū-
dzot	rast	iespēju	piešķirt	pašvaldības	līdzfi-
nansējumu biedrības darbības nodrošinā-
šanai, uz ko domes priekšsēdētāja aicināja 
iesniegt iesniegumu pašvaldībā, lai varētu 
izvērtēt atbalsta pamatojumu un apjomu.

vienlaikus tika izteikts priekšlikums atgā-
dināt	iedzīvotājiem	par	to,	kā	pareizi	šķiroja-
mi atkritumi, un jautāts par to, ko iesākt ar 
veco makulatūru.  

vītiņu iedzīvotāju sapulcē 
jautājumu un diskusiju netrūka
“nereti mēs domājam, ka mēs visu zinām, 
bet tā nebūt nav, tieši tāpēc tiek rīkotas 
šāda veida sapulces, lai klātienē aci pret 
aci varētu izrunāties par aktuāliem vai sa-
sāpējušiem jautājumiem. to, ko mēs esam 
vai neesam padarījuši, vislabāk redzat jūs, 
cienījamie pagasta iedzīvotāji. taču visbū-
tiskākais ir sadzirdēt no jums, ko vajadzētu 
darīt. neargumentēts viedoklis asociējas ar 
baumām, tieši tāpēc šim saietam ir jēga, lai 

viedokļi neklejotu apkārt vienkārši kā bau-
mas,” sacīja pašvaldības izpilddirektora viet-
nieks guntis Šēfers.

Pašā sākumā kāds iedzīvotājs, kuram 
pēcāk piebalsoja arī pārējie, iebilda pret at-
kritumu	 izvešanas	 grafiku,	 jo	 otrdienās	 un	
ceturtdienās tas neesot lietderīgi – starp 
otrdienu un ceturtdienu tikai viena diena 
starpā, savukārt no ceturtdienas līdz otrdie-
nai sakrājoties pārāk daudz atkritumu. Šis 
jautājums tika atrisināts nekavējoties, un 
siA “Auces komunālie pakalpojumi” valdes 
priekšsēdētāja apņēmās ņemt vērā iebildu-
mus	 un	 piemērot	 grafiku	 iedzīvotāju	 vaja-
dzībām. turpmāk atkritumu izvešana notiks 
pirmdienās un piektdienās.

vairākkārt sapulces laikā izskanēja vie-
dokļi par dažādiem ceļu posmiem un to 
kvalitāti vītiņu pagastā. tā, piemēram, tika 
lūgts uzmanību pievērst ceļa posmam, kas 
ved uz mehāniskajām darbnīcām, kur ne-
pieciešama regulāra tā uzturēšana greiderē-
jot, turklāt tika lūgts rast risinājumu kravas 
automašīnu satiksmes ierobežošanai, seviš-
ķi	 laikā,	kad	uz	ceļiem	ir	dubļi	un	šķīdonis.	
turklāt uzmanība tika vērsta arī uz to, ka 
pagasta ceļus – gan valsts, gan pašvaldī-
bas – bojā meža tehnika, ierīkojot krautuves 
vai veidojot meža ceļus, vienlaikus gandē-
jot pārējos ceļus, uz ko g. Šēfers mudināja 
rīkoties aktīvi, ziņojot pēc piekritības. Šāda 
veida situācijām tiek sekots līdzi, un pašval-
dība rīkojas, lai savas kompetences ietvaros 
pasargātu ceļus no bojāšanas, kaut gan bie-
ži vien, kas attiecas uz valsts ceļu bojāšanu, 
pašvaldība	 ir	bezspēcīga.	 Jāpiemin,	ka	Lat-
vijas Administratīvo pārkāpumu 140. pan-
tā ir paredzēta atbildība par ceļu aizsardzī-
bas noteikumu pārkāpšanu. Par ceļu vai 
to kompleksā ietilpstošo būvju bojāšanu, 
iznīcināšanu, piegružošanu, piesārņošanu 
vai aizsprostošanu, kā arī ceļu satiksmes 
organizācijas tehnisko līdzekļu bojāšanu 
vai iznīcināšanu var tikt uzlikts naudas sods 
fiziskajām	 personām	 no	 70	 līdz	 350	 eiro,	
bet juridiskajām personām – no 700 līdz 
2900 eiro. bieži vien nav nozīmes apstāk-
lim, ka koksnes izvešanas darbi saskaņoti ar 
zemju īpašniekiem, jo zemju īpašnieku sa-
skaņojums nedod tiesības bojāt pašvaldības 
valdījumā esošos ceļus, tāpēc izpilddirekto-
ra vietnieks apņēmās šim jautājumam tur-
pināt pievērst uzmanību un sekot līdz šāda 
veida darbiem pagastā.

Attiecībā uz ceļiem Z. Košinska pauda arī 
neizpratni par to, kāpēc saldus novada valsts 
ceļi tiek uzturēti labākā tehniskā stāvoklī 
nekā Auces novadā, tāpat tika norādīts, ka 
bieži ceļu greiderēšana tiek veikta, viņasprāt, 
nepareizi, proti, neveidojot reljefu, lai ūdens 
varētu notecēt no ceļa nost, uz ko tika sa-
ņemts skaidrojums, ka ceļus parasti greiderē 
speciālisti, taču arī šim procesam pašvaldības 
izpilddirektora vietnieks seko līdzi un nepie-
ciešamības gadījumā tiek runāts ar darbu 
veicējiem, lai process notiktu pēc iespējas 
kvalitatīvāk. tas tiks darīts arī turpmāk, seko-
jot līdzi arī tam, cik kvalitatīvi tiek veikti dažā-
du veidu uzturēšanas darbi uz valsts ceļiem.

Priecēja tas, ka no iedzīvotājiem tika sa-
ņemtas arī pozitīvas atsauksmes par paveik-
to pagastā, piemēram, A. Krieviņš atzinīgi 
novērtēja grāvju izrakšanu ceļu uzturēšanas 
procesā Apenīšu ceļa posmā un bungu ceļā, 
vienlaikus izsakot vēlmi šādu grāvju izveidei 
arī no Apenīšu ceļa līdz vītiņu lauktehnikai. 
i. eglīte sapulces laikā norādīja, ka pretputes 
materiālu sezonas laikā būtu vēlams izkaisīt 

divas reizes, jo ceļa posmā uz vītiņu karje-
riem, kur peldsezonas laikā ir liela satiksme, 
šis pretputes materiāls nenodrošināja vēla-
mo efektu.

Liela sāpe no vītiņu iedzīvotāju puses iz-
skanēja attiecībā uz vītiņu karjeru teritorijas 
piemēslošanu, ar ko pašvaldības policija nav 
tikusi galā. skumīgi, ka peldētgribētāji ne-
prot atstāt kārtību – ne tikai dažādi atkritu-
mi tiek mesti zemē, bet atkritumu konteineri 
tiek apgāzti un pat ievilkti ūdenī. Pašvaldī-
bas policija līdz šim nav radusi risinājumu šai 
problēmai. n. Zaika norādīja, ka Pašvaldības 
policija patrulē vītiņos, t. sk. pie karjeriem, 
nemaz neizkāpjot ārā no mašīnas.

vienlaikus izskanēja lūgums Pašvaldības 
policijai mainīt darba laiku, jo dažādi pār-
kāpumi notiek nevis pa dienu, bet vaka-
ros – tieši tā šobrīd vītiņu iedzīvotāju mieru 
traucē arī agresīvie autovadītāji, pārvēršot 
vītiņu centru par drifta laukumu, radot reālu 
apdraudējumu iedzīvotājiem. sapulces laikā 
Pašvaldības	 policijas	 priekšnieks	 J.	 Pikšens	
vairāk pievērsās Pašvaldības policijas tiesību 
un pienākumu skaidrojumam, taču par to, 
ka peldvietas piesārņošanas situācijai ir jāat-
rod risinājums, iesākumā vismaz nomainot 
konteinerus, sapulces dalībnieki beigu bei-
gās rada vienotu viedokli, tāpat kā par to, ka 
ir lietas, par kurām jārunā aci pret aci, proti, 
g. Šēfers uzsvēra, ka v. eglīša gatera skaidu 
nokļūšana kaimiņu īpašumā vai privātīpašu-
mā esošā dūmeņa pārlieku lielā dūmošana 
ir jādara zināma konkrētam cilvēkam, un 
pašvaldības izpilddirektora vietnieks pauda 
cerību, ka, tieši tāpat kā jau reiz tika rasts ri-
sinājums attiecībā uz o. Lindermaņa būves 
skursteņa pagarināšanu, lai novērstu dūmu 
strauju nonākšanu uz zemes, risinājums tiks 
rasts arī “skaidu lidošanas lietā”. Attiecībā 
uz	 agresīvajiem	 autovadītājiem	 J.	 Pikšens	
aicināja vītiņniekus būt aktīviem un regulāri 
ziņot valsts policijai, zvanot uz tālruņa nu-
muru 110, tādējādi valsts policijai būs infor-
mācija, kur un kad notiek šī bīstamā izrādī-
šanās, lai pēc iespējas ātrāk varētu reaģēt 
un rīkoties, taču aktīvākie diskutētāji ieteica 
pašvaldībai labāk piesaistīt valsts policijas 
pārstāvi uz vietas novadā, aizvietojot vairā-
kus pašvaldības policistus, ja reiz Pašvaldī-
bas policijai ir tik šaurs atļauto darbību loks.  

neizbēgami vairāki jautājumi tika adresēti 
arī siA “Auces komunālie pakalpojumi”. iedzī-
votāji interesējās, vai un kā tiek risināta prob-
lēma ar parādniekiem daudzdzīvokļu mājās, 
kuri nemaksā nedz īres maksu, nedz par ko-
munālajiem pakalpojumiem. siA “Auces ko-
munālie pakalpojumi” valdes priekšsēdētāja 
s. vilčinska skaidroja, kā tiek veikts darbs ar 
parādu piedziņu, taču atzina, ka ne vienmēr 
no parādniekiem izdodas parādus piedzīt, uz 
ko aktīvie vītiņu daudzdzīvokļu namu iemīt-
nieki atbildēja ar ierosinājumu pašvaldībai 
nepagarināt ar šiem bezatbildīgajiem cilvē-
kiem īres līgumu un izveidot kādu sociālo 
māju, kur viņus izmitināt. tāpat tika pausta 
neapmierinātība par to, ka šo nemaksātāju 
nesamaksātā daļa jāmaksā pārējiem iedzī-

votājiem, uz ko tika atbildēts, skaidrojot, ka 
nevienam no daudzdzīvokļu namu iemīt-
niekiem kāda cita īrnieka nesamaksātā daļa 
netiek	pierēķināta,	 taču	uz	 to	 tika	norādīts,	
ka par atkritumu izvešanu maksājot gan, jo 
neviens jau nezina, cik atkritumu kāds no ne-
maksātājiem ir iemetis kopīgajā daudzstāvu 
mājas atkritumu konteinerā. vienlaikus tie 

turpinājums 10. lpp. 
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paši iedzīvotāji izteica neizpratni par to, kā-
pēc nav nekādu kopīgu skaitītāju vai citas sis-
tēmas, kā noteikt, cik šoferis ir savācis atkri-
tumus, uz ko s. vilčinska aicināja iepazīties ar 
žurnālu, kurā atkritumu izvešanas laikā tiek 
fiksēts	daudzums,	kāds	tiek	izvests	no	katras	
konkrētas adreses.

izskanot iebildumiem par daudzdzīvokļu 
māju apsaimniekošanu, s. vilčinska atgādi-
nāja, ka vītiņos siA “Auces komunālie pakal-
pojumi” neveic māju apsaimniekošanu, jo 
iedzīvotāji nav izteikuši šādu vēlmi un nav 
noslēguši apsaimniekošanas līgumus, līdz 
ar to apsaimniekošana jāveic pašiem. tā-
pat vēl arvien valda neizpratne, kam jāveic 
skursteņa remonts daudzdzīvokļu mājās, 
tāpēc s. vilčinska atkārtoti uzsvēra, ka tas ir 
kopīpašums – gan privātpersonu, gan paš-
valdības –, ja konkrētajā mājā ir pašvaldības 
dzīvokļi, līdz ar to skursteni pašvaldība vien-
personiski nemaz nav tiesīga remontēt un 
ieguldīt līdzekļus, taču tas darāms solidāri, 
kopsapulcē vienojoties ar daudzdzīvokļu 
mājas kopīpašniekiem.

“mīļie vītiņnieki, neviens jau jūsu vietā 
daudzdzīvokļu dzīvojamā mājā neko nav 
tiesīgs darīt, līdz ar to vienkārši ar emoci-
jām vai pārmetumiem neko nav iespējams 
panākt.	 Jebkurā	gadījumā	pašvaldība	 ir	at-
vērta diskusijām un palīdzēs savu iespēju 
robežās, kā jau dzirdējāt, vienmēr var vēr-
sties pašvaldībā un sākt vismaz ar neskaidru 
jautājumu	 atrisināšanu.	 Jums	 jāsaprot,	 ka	
ne vienmēr pašvaldības un valsts iestāžu 
darbinieki var darīt to, ko grib, un arī man 
tas jāielāgo, jo nereti gribas izdarīt vairāk, 
nekā es drīkstu,” piebilda g. Šēfers.  

vēl no klātesošo vidus izskanēja lūgums 
rast iespēju ierīkot gājēju pāreju pie vītiņu 
mehāniskajām darbnīcām, kur ir samērā 
intensīva	 satiksme	un	 ceļa	 šķērsošana	nav	
droša. Šis ceļš ir valsts ceļš, taču jautājums 
tika pierakstīts, lai rastu tam risinājumu.

sapulces noslēgumā karsta diskusija iz-
vērtās starp pensionāru biedrības “mežābe-
le” vadītāju Z. Košinsku un domes priekš-
sēdētāju v. Keršus attiecībā uz pensionāru 
biedrībām	piešķirto	finansējumu.	Z.	Košins-
ka ar saviem domubiedriem uzskata, ka viņu 
pārstāvētajai	biedrībai	ticis	mazāks	finansē-
jums nekā citām biedrībām, taču tas nebūt 
neatbilst patiesībai, par ko skaidrību ievie-
sa Finanšu nodaļas vadītājas vietniece ilze 
Šimkevica,	 atgādinot,	 ka,	 piešķirot	 finan-
sējumu pensionāru biedrībām, tiek vērtēts 
pensionāru	skaits	konkrētā	pagastā.	 Jautā-
jums par to, ka laukos dzīvojošajiem pen-
sionāriem ir grūtāk nokļūt līdz novada vai 
pagasta centram, gan ir aktuāls, taču savu 
dzīvesvietu reiz paši esam izvēlējušies un 
tas nav kritērijs, ko pašvaldība uzskata par 
noteicošo,	 piešķirot	 biedrībām	 pašvaldības	
finansējumu.	 Taču	 Z.	 Košinska	 uzsvēra,	 ka	
svarīgi ir ne tikai izvērtēt pensionāru skaitu, 
bet arī aktivitāti, jo, viņasprāt, ir biedrības, 
kuru dalībnieki pietiekami neatbalsta paš-
valdībā notiekošos pasākumus, tāpat arī 
viņa uzsvēra, ka pasākumus maz apmeklē 
pedagogi, kuriem būtu jārāda priekšzīme 
jaunajai paaudzei, kas arī kūtri dodas uz no-
vadā rīkotajiem pasākumiem.

vēl pirms sapulces beigām tika ierosi-
nāts pārskatīt pagastā esošo graustu teh-
nisko stāvokli, nepieciešamības gadījumā 
aiznaglojot logus un durvis, lai tie nekļūtu 
bīstami	 iedzīvotājiem,	 sevišķi	 jauniešiem,	

kuri šādas vietas nereti mēdz apmeklēt, uz 
ko g. Šēfers atbildēja, ka tam tiek sekots lī-
dzi, turklāt daļā graustu tas ir izdarīts, taču 
sarežģītāks šis process ir gadījumos, kad 
īpašums pieder kādai privātpersonai, kura 
turklāt dzīvo ārpus novada vai pat Latvijas. 
uz šo jautājumu savu redzējumu sniedza arī 
Pašvaldības	policijas	priekšnieks	 J.	Pikšens,	
informējot par procesu, kādā īpašnieki tiek 
saukti pie administratīvās atbildības, uzsve-
rot, ka tas gan parasti pašu situāciju neatri-
sina, jo īpašuma kvalitāte no tā nemainās; 
šādi īpašumi ir ne tikai vītiņu pagastā, bet 
visā novadā un arī Latvijā.

lielaucē iedzīvotāju sapulce 
norisinājās mierīgi
tā kā iedzīvotājiem bija iespēja arī ātrāk ie-
sūtīt jautājumus, to bija izmantojuši vairāki 
Lielauces iedzīvotāji, lai rastu atbildes uz 
sev svarīgiem jautājumiem, uz ko tad arī sa-
pulces laikā tika sniegts skaidrojums.

Kā ikvienā no pagastiem, arī Lielauces 
pagastā ik gadu tiek veikti saimnieciskie dar-
bi,	kas	prasījuši	ne	mazus	finanšu	līdzekļus,	
tā, piemēram, šobrīd no ceļu uzturēšanai 
plānotajiem līdzekļiem ir atlikuši vien ap-
tuveni 500 eiro, līdz ar to nepieciešamības 
gadījumā tie būs jāmeklē no citiem darbiem 
paredzētās naudas. Kapu apsaimniekošanas 
vajadzības, t.sk. kapu digitalizācija, šogad 
prasījušas teju 4000 eiro, Lielauces pagasta 
teritorijā šogad izbūvēti vairāki celiņi, kā arī 
sakārtota o. Kalpaka ielas teritorija, uzstādīts 
jauns ziņojumu dēlis, kā arī veikti citi nepie-
ciešami darbi, piemēram, sakārtota teritori-
ja,	 kur	nodega	 šķūnis,	utilizējot	 krāsmatas.	
tāpat d. meldere informēja par veiktajiem 
ceļu rekonstrukcijas darbiem, kam iztērēti 
vairāk nekā 440 000 eiro, t.sk. eiropas savie-
nības	piesaistītais	finansējums	90%	apmērā	
no attiecināmajām izmaksām. Pēc paveikto 
darbu uzskaites pagasta pārvaldniece atgā-
dināja klātesošajiem par pagājušajā gadā 
izteiktajām vēlmēm, no kurām visas tikušas 
arī izpildītas, t.sk. pašvaldība šogad rīkoja 
akciju, kuras laikā novada iedzīvotājiem bija 
iespēja lapas nodot bez maksas.

viens no sāpīgākajiem jautājumiem, ko 
jau rakstiski bija uzdevusi daudzdzīvokļu mā-
jas “dzelmes” iedzīvotāja L. Liepkalne, bija 
par šīs ēkas jumta kritisko tehnisko stāvokli, 
kas, viņasprāt, ir tik bojāts, ka pa kāpņu tel-
pu lietus laikā bez lietussarga nav iespējams 
pārvietoties, tāpat tika uzsvērts, ka šajā mājā 
ļoti nepieciešams kāpņu telpas remonts, jo 
tas nav veikts, kopš māja tikusi uzbūvēta. Par 
šīs problēmas risinājumu skaidrību ieviesa 
siA “Auces komunālie pakalpojumi” valdes 
priekšsēdētāja solvita vilčinska: “tā kā namu 
apsaimniekošanas plāni tieši šobrīd tiek sa-
stādīti un šajā gadā uzkrātā nauda, kas pare-
dzēta apsaimniekošanai, bija tik, cik bija, tad 
arī darbus varējām veikt tieši tik, cik pietika 
finansējuma,	proti,	 jumts	 tika	 sakārtots	1/3	
mājas. Šobrīd tiek plānots arī pārējā jumta 
seguma remonts, kas varētu notikt nākamā 
gada pavasarī. Attiecībā uz kāpņu telpas re-
montu jāsaka, ka darbinieks, kurš ir atbildīgs 
par namu apsaimniekošanas plānošanu, tu-
vākajā laikā sasauks iedzīvotāju kopsapulci, 
lai noskaidrotu iemītnieku viedokli, kuriem 
jāvienojas par šo darbu nepieciešamību.” 
vienlaikus s. vilčinksa uzsvēra, ka ikvienā 
mājā, kuru siA “Auces komunālie pakalpo-
jumi” apsaimnieko, darbi var tikt veikti tādā 
apjomā,	 kam	pietiek	finansējums	no	mājas	
uzkrātajiem līdzekļiem, turklāt vienmēr pri-

māri tiek veikti tie darbi, kas attiecīgajā brī-
dī ir paši svarīgākie. Konkrēti daudzdzīvokļu 
dzīvojamo māju “dzelmes” uzņēmums ap-
saimnieko no 2015. gada. tā pati kundze 
vēlējās zināt, kā tiek piedzīti parādi par ko-
munālajiem pakalpojumiem, vēloties no uz-
ņēmuma sagaidīt efektīvāku rīcību ceļā uz šo 
mērķi.	 Iedzīvotājus	arī	 interesēja	 jautājums,	
kāpēc Lielaucē nepieciešami četri kurinātā-
ji, uz ko tika sniegts izsmeļošs skaidrojums, 
turklāt s. vilčinska izteica cerību, ka nākotnē 
tomēr katlumāju vajadzētu rekonstruēt, kam 
nepieciešami	 papildu	 finanšu	 līdzekļi,	 taču	
tas nodrošinātu automātisku katlumājas dar-
bību un varētu ietaupīt uz darbinieku algām. 
siA “Komunālie pakalpojumi” nozares vadītā-
jam A. Pumpuram nācās skaidrot, kā un vai 
ir atrisināta situācija ar patvaļīgi ierīkotu silto 
grīdu kādā dzīvoklī, kas sadārdzina iemītnie-
kiem apkures izmaksas. vienlaikus viņš vērsa 
uzmanību, ka Lielaucē daudzdzīvokļu dzīvo-
jamās mājās situācija ir diezgan sarežģīta, jo 
gandrīz katrā otrajā dzīvoklī ir kāds radiators, 
kas uzlikts “pašiem uz savu galvu”.

otrs iepriekš iesūtītais jautājums no Liel-
auces iedzīvotāju puses bija par Lielauces 
parku, uz kuru atbildēja d. meldere, norādot, 
ka Lielauces pils parks ir Latvijas Lauksaimnie-
cības universitātes īpašumā, kas nav ieinte-
resēta ne pils, ne arī parka apsaimniekošanā 
un uzlabošanā, līdz ar to pašvaldība nekādus 
finanšu	līdzekļus	ieguldīt	šī	parka	apsaimnie-
košanā un labiekārtošanā nedrīkst, taču viņa 
vienlaikus izteica cerību, ka ar jaundibinātās 
Lielauces biedrības iniciatīvu un entuziasmu, 
kura ir ieinteresēta Lielauces attīstībā, arī pā-
rējie lielaucenieki varētu iesaistīties šī parka 
sakopšanā, savukārt pašvaldība savu iespēju 
robežās arī nāks talkā.

sapulces izskaņā uz aicinājumu izteikt 
savus priekšlikumus, kam nākamajā gadā 
būtu jāpievērš uzmanība un jāparedz paš-
valdības	 finansējums,	 neviens	 neatsaucās,	
gluži kā skolā nācās vairākkārt uzrunāt klāt-
esošos, lai izvilinātu kādu komentāru.

Pēc d. melderes paustās cerības pabeigt 
jumtiņu uzstādīšanu virs Lielauces pagasta 
pārvaldes nama, kas ir kultūras pieminek-
lis, durvīm, lai tās ilgāk saglabātos, kāda no 
iedzīvotājām vērsa uzmanību uz to, ka bo-
jātu notekūdeņu cauruļu dēļ ūdens tek uz 
sienām, kas sākušas bojāties. tāpat pagasta 
pārvaldniece minēja, ka turpinās darbu pie 
apstādījumu sakārtošanas, lai pagasta pār-
valdes ēkas “seja” nezaudētu savu pievilcību.

sapulces nobeigumā izskanēja viedoklis 
no zāles, ka Lielaucē jauniešiem nepiecieša-
ma vieta un aprīkojums sporta nodarbībām, 
piemēram, futbola laukums vai kāda zāle, 
uz ko d. meldere atbildēja, ka telpa nodar-
bībām un aprīkojums pirms kāda laika bija 
pieejams sociālās mājas “Lielauce” pagrab-
stāvā, taču nācies tikt galā ar nekārtībām, 
kas tur notikušas, un diezgan ātri šī inicia-
tīva no jauniešu puses arī apsīkusi, taču, ja 
sportot gribētāji atkal sarosīsies, vienmēr 
kāds risinājums var tikt rasts.

īles pagasta iedzīvotāju vidū 
viedokļi dalījās 
Arī īlē sapulces sākumā Lielauces pagasta 
pārvaldes vadītāja dina meldere informēja 
par pagastā paveikto, t.sk. minot arī vairā-
ku darbu izmaksas, vienlaikus piebilstot, ka, 
ņemot vērā to, ka vēl gads nav beidzies, vai-
rāku darbu kopējās izmaksas var mainīties. 
Kapu apsaimniekošanai, iekļaujot ūdens 
tvertnes uzstādīšanu, ūdens pievešanu un 

kapu digitalizācijas sistēmas uzturēšanu, 
iztērēts virs 4000 eiro, īles Klientu apkalpo-
šanas punkta ēkas “mālnieki” telpu remon-
tam, kura ietvaros veikta esošo Pvc logu un 
durvju ailu sakārtošana, sporta inventāra 
telpas durvju nomaiņa, izremontētas dušas 
telpas un ģērbtuves sportistiem, iztērēts 
7293	 eiro.	 Ņemot	 vērā	 Būvniecības	 valsts	
kontroles biroja pieprasījumu, īles Klientu 
apkalpošanas punkta ēkai “mālnieki” tika 
veikta būvkonstrukciju tehniskā stāvokļa 
apsekošana, tāpat strādāts pie apstādījumu 
sakopšanas, izveidojot jaunu dobi un iestā-
dot arī jaunus ziemciešu stādus, kas kopā 
ar mēslojumu, mulču un dārznieces darbu 
izmaksāja	 1863	 eiro.	 Spārnu	 pilskalnā	 uz-
stādīts	piemineklis	Jānim	Vītiņam,	kas	paš-
valdībai izmaksājis 500 eiro. Par siA “Latvi 
dan Agro” ziedotajiem 1000 eiro izgatavoti 
soli brīvdabas pasākumiem, savukārt ziedo-
tos 30 000 eiro plānots izlietot pašvaldības 
ceļa	Nr.	502	“V1128–Grauči–V1121”	jaunā	
ceļa posma izbūvei. Līdz septembrim ceļu 
uzturēšanai un remontdarbiem iztērēti vai-
rāk nekā 10 000 eiro. tā kā īles pagasts šo-
gad bijis bagāts ar dažādiem lieliem pasāku-
miem, arī saimnieciskie darbi šo pasākumu 
nodrošināšanai	 veikti	 gana	 daudz.	 Ņemot	
vērā to, ka visā novadā, t. sk. īles pagastā, 
vēl arvien ir īpašumi, kas nav ierakstīti ze-
mesgrāmatā, šim procesam īles pagastā 
plānoti aptuveni 3300 eiro.

iepazīstoties ar pagājušā gada iedzīvotāju 
sapulces protokolu, secināms, ka viss, par ko 
iedzīvotājiem bijušas pretenzijas vai ieteiku-
mi, iespēju robežās ir atrisināts vai paveikts, 
t. sk. iedzīvotājiem ir pieejama veļasmašīna 
un iespēja nomazgāties dušā, jo, kā iepriekšē-
jā gadā minēja sapulces dalībnieki, šādas ie-
spējas vairākiem īles iedzīvotājiem mājās nav.

Pirmais jautājums, kas izskanēja no zāles, 
bija	par	ceļa	Nr.505	“V1128–Stinkas–V1127”	
platumu, kas ir 3,60 metri, taču iedzīvotājs 
uzskata, ka tas vietām jau kļuvis pat 4 metrus 
plats, līdz ar to izpleties arī pa viņa īpašumu. 
d. meldere, kura ir ne tikai pagasta pārvald-
niece, bet vienlaikus pilda ceļu uzrauga funk-
cijas pašvaldībā, solīja šo konkrēto situāciju 
noskaidrot, piebilstot, ka īpašumtiesības ie-
robežo pašvaldības teritorijas plānojumā 
iezīmētās ceļu sarkanās līnijas. d. meldere 
solīja pārliecināties par minētā ceļa zemes 
nodalījuma joslas noteikto platumu kopā ar 
nekustamā īpašuma speciālistu. tāpat iedzī-
votājs iebilda pret krūmu un divu koku nocir-
šanu gar šo ceļu, kas, viņaprāt, nav likumīgi.

īlenieki šoreiz bija sadalījušies divās fron-
tēs – tie, kuri atbalsta un priecājas par pa-
gastā paveikto, un tie, kuri cenšas it visā 
saskatīt kādu neizdarību. īpašs paldies tika 
veltīts rasmai bergai, Līgai Liekniņai, val-
dim bergmanim un arī renetai Šakirovai, jo 
šie cilvēki veic savu darbu ar vislielāko atbil-
dības sajūtu, vienlaikus pārmetumi tika rai-
dīti pašas pārvaldnieces virzienā, norādot, 
ka pa vienu stundu, ko viņa pavada īlē, visus 
darba pienākumus izdarīt nav iespējams, lai 
gan uzreiz tika skaidrots, ka šī stunda nedēļā 
ir paredzēta tieši apmeklētāju pieņemšanai, 
nevis norādīta kā īlē pavadītais laiks. cilvēki 
arī norādīja, ka pārvaldniece ir īlē ne tikai 
savā pieņemšanas laikā vien.

Informāciju sagatavoja
Gita Šēfere-Šteinberga,

sabiedrisko attiecību speciāliste

Pirmā no sešām iedzīvotāju sapulcēm notika Aucē

turpinājums nākamajā numurā.
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Auces vidusskolas skolas padomē 
apspriesti svarīgi jautājumi 
šogad auces vidusskolas skolas pado-
me uz pirmo sēdi sanāca 12. novembrī. 
auces vidusskolas direktore indra špela, 
atklājot sēdi, visiem klātesošajiem novē-
lēja veiksmīgu mācību gadu, uzsverot sa-
darbības nozīmīgumu mācību procesā un 
labu rezultātu sasniegšanā. darba proce-
sā tika sastādīts skolas padomes (turp-
māk arī – Padome) gada darba plāns, 
nosakot Padomes galvenos uzdevumus 
un vienojoties par tikšanos divas reizes 
gadā, atgādinot, ka par Padomē pieņem-
tajiem lēmumiem un iztirzāto informācija 
Padomes locekļiem informācija jānodod 
attiecīgi pārstāvētajās klašu grupās. 

tā kā kompetencēs balstīta izglītības satura 
apguve pamazām tiek ieviesta visās Latvijas 
skolās, direktore līdztekus citiem svarīgiem 
jautājumiem skaidroja arī būtiskākās izmai-
ņas, kas skar gan skolēnus, gan skolotājus, 
lai veiksmīgi ieviestu kompetenču pieeju iz-
glītībā	Auces	vidusskolā.	Jāatzīmē,	ka	jau	no	
pagājušā gada notiek aktīva skolas personā-
la izglītošana, taču netrūkst arī izaicinājumu. 
Kompetenču izglītības programma nākam-
gad tiks uzsākta 1., 4., 7. un 10. klasē, taču 
jau šobrīd pamazām notiek izmaiņas mācību 
procesā klasēs, t.sk. modelis “skolotājs – mā-
cību procesa vadītājs un mācītājs” tiek mai-
nīts uz modeli “skolotājs – mācību procesa 
organizētājs un konsultants” un “skolēns – 
izziņas procesa iniciators un izzinātājs”, pa-
kāpeniski ieviešot pierādījumu sistēmu par 
stundās paveikto, aptaujājot audzēkņus par 
savām zināšanām, kuriem nu arī pašiem jā-
prot novērtēt savas zināšanas. 

Par skolas padomes priekšsēdētāju šogad 
vienbalsīgi tika ievēlēta Aija gintere-mikne, 
kura pārstāv 11. klases skolēnu vecākus, par 
viņas vietniekiem – inga eglīte (pārstāv 12. 
klases vecākus) un Lita Andreičikova (4.d 
klases pārstāve), protokolista pienākumus 
šogad pildīs g. Šēfere-Šteinberga (pārstāv 
2. klases). vēl skolas padomē šogad dar-
bosies	Inese	Jakuboviča	(11.	klases	vecāku	
pārstāve),	Jānis	Feierabends	(7.	klašu	vecā-
ku pārstāvis), gita briģe (3. klašu pārstāve), 
Neringa	Krakauskīte-Bērziņa	(8.	klašu	vecā-
ku	pārstāve),	Inese	Jonuška	(9.	klašu	vecāku	
pārstāve), sintija Liekniņa (6. klašu vecāku 
pārstāve) un inta mikšta (10. klašu vecāku 
pārstāve). skolas pedagogus skolas pado-
mē pārstāvēs Lilita svilāne, Ligita Priede, 
ilze vikštrema un Agita valaine. saskaņā ar 
izglītības likuma 30. panta trešo daļu skolas 
padomes darbību nodrošina direktore indra 

Špela. vienbalsīgi tika nolemts pieaicināt arī 
pārējo klašu vecāku pārstāvjus.

darba kārtībā tika izvirzīti vairāki disku-
tējami jautājumi, un viens no tiem – sko-
lēnu līmeņošanas ieviešana matemātikā, 
latviešu valodā un svešvalodā, kas nozīmē, 
ka bērni tiktu sadalīti pēc viņu zināšanām 
attiecīgajos priekšmetos, kuros ir obligātie 
valsts eksāmeni, sākot no 7. klases, pirms 
tam rūpīgi izvērtējot katra bērna zināšanu 
līmeni pēc diagnosticējošā darba un gada 
vērtējuma 6. klases beigās, reizi gadā no-
drošinot līmeņa maiņu atkarībā no gada 
laikā apgūtā un sekmēm. Lai to ieviestu, 
Padome nolēma, ka nepieciešams saņemt 
skolēnu vecāku viedokļus, līdz ar to drīzumā 
Auces vidusskolā tiks izsludināta aptauja, 
lai noskaidrotu viedokli par šo jautājumu. 
vienlaikus tiks veikts izpētes darbs, lai no-
skaidrotu, vai šāda veida līmeņošanas ie-
viešana būtu lietderīga un iespējama jau 
sākumskolas klasēs.

tāpat tika apspriests priekšlikums iekļaut 
uzvedību kā kritēriju, nosakot Zvaigžņu die-
nas pasākuma dalībniekus skolā, kas pēc 
diskusijām tika arī atbalstīts, un turpmāk 
Zvaigžņu dienas pasākuma kandidātiem arī 
uzvedība tiks vērtēta kā viens noteicošajiem 
kritērijiem. 

skolas padome apņēmās atbalstīt un tur-
pināt arī idejas, kas aizsāktas iepriekšējos 
gados, piemēram, rīkot vecāku dienas Auces 
vidusskolā, par ko informācija sekos. Šos un 
citus aktuālus jautājumus aicinām apspriest 
kopīgi klašu sapulcēs, par risināmiem jautā-
jumiem informējot klašu pārstāvjus, kuri tos 
jums palīdzēs risināt skolas padomē sadarbī-
bā ar skolas vadību vai pašvaldību.

Atgādinām, ka skolas padome var izstrā-
dāt priekšlikumus skolas attīstības plānam 
un vispārīgajiem darbības virzieniem, iz-
strādāt priekšlikumus vidusskolas noliku-
ma pilnveidošanai, ierosināt izmaiņas sko-
las iekšējās kārtības noteikumos, pārzināt 
skolas pamatbudžeta izlietojumu, palīdzēt 
risināt ar skolas darbu saistītas konfliktsi-
tuācijas, var dibināt skolas atbalsta fondu 
vai ziedojuma fondu, risināt un piedalīties 
skolas sabiedrisko pasākumu organizatoris-
kajos jautājumos, veicināt skolas un ģime-
nes sadarbību, kā arī veikt citas darbības, 
kas sekmē skolēnu pilnvērtīgu izglītošanos 
un padara daudzveidīgu ārpusklases dzīvi 
Auces vidusskolā. 

Informāciju sagatavoja
 Gita Šēfere-Šteinberga

Pasākumi Novadā

auces Novada kultŪras ceNtrā
(Rita	Barona,	tālr.	26168132)	
No 7. decembra līdz 27. decembrim 
ikviens aicināts izgreznot Auces novada 
Kultūras centra Labo domu Ziemassvētku 
eglīti ar pašdarinātiem rotājumiem un sir-
di sildošiem vārdiem. rotājumu materiāli 
būs pieejami kultūras centrā. 
15. decembrī plkst. 16.00 omulīga kon-
certprogramma “sajūti Ziemassvētkus”. 
Piedalās muzikālais trio – iveta baumane, 
roberts Pētersons un Ainis Zavackis. biļe-
tes cena: 5 eiro; senioriem un skolēniem – 
3 eiro.
23. decembrī plkst. 18.00 Ziemassvētku 
pasakā ievedīs vokālā studija “solo Pluss”. 
ieeja bez maksas. 
8. janvārī plkst. 17.00	 animācijas	 filma	
visai ģimenei “divas astes”. biļetes cena: 
1 eiro.
8. janvārī plkst. 19.00 filma	 “Jaungada	
taksometrs 2”. biļetes cena: 3 eiro.  
12. janvārī plkst. 14.00 roberto meloni 
ar savas jaunās grāmatas “Pa Latvijas no-
vadiem ar roberto” prezentāciju. sirsnīgas 
sarunas un dziesmas. iespēja iegādāties 
recepšu grāmatu par īpašu cenu – 15 eiro. 
Auces iedzīvotājas ilvas Liepnieces, “tv24” 
kulinārā šova dalībnieces, saldais pārstei-
gums. biļetes cena: 3 eiro.   
25. janvārī plkst. 15.00 bauskas Kultūras 
centra tautas teātra izrāde – komēdija 
“Laulību līgums”. biļetes cena: 1 eiro.
27. janvārī plkst. 10.00–13.00 Asinsdo-
noru diena. 
Informācijai:	tālruņa	numurs:	26168132;	
e-pasta adrese: rita.barona@kultura.
auce.lv.

BēNes tautas Namā
(Ingrīda	Rozenfelde,	tālr.	28295001)
21. decembrī plkst. 21.00 ziemas 
saulgriežu balle ar lielisko muzikantu Agri 
rencbergu un svētku pārsteigumiem. biļe-
tes cena: 3 eiro. Lūdzu, rezervējiet vietas 
pie galdiņiem, zvanot uz tālruņa numuru 
28295001!	Aicināti	tikai	pilngadīgie!
22. decembrī plkst. 16.00 Ziemassvētku 
jampadracis bēnē deklarētajiem pirmssko-
las vecuma bērniem. visi mīļi gaidīti!
27. decembrī plkst. 18.00 māra mar-
tinsona	 spēlfilma,	 romantiska	 komēdija	
“Jaungada	 taksometrs	2”.	biļetes cena: 3 
eiro.
12. janvārī druvas amatierteātra izrā-
de, azartiskā Anšlava eglīša komēdija 

“Pa  purna tiesu”. režisore – Ļuba Kaptei-
ne. biļetes cena: 1 eiro. izrādes laikam, 
lūdzu,	sekojiet	līdzi	afišās	un	mājaslapā.
18. janvārī plkst. 15.00 ukru amatierte-
ātra izrāde, Leldes stumbres “nākošpava-
sar”. režisore – gunta razdovska. biļetes 
cena: 1 eiro.

īles tautas Namā
(sintija Liekniņa, tālr. 26133692)
22. decembrī plkst. 10.00 “Ziemassvētku 
jampadracis” pirmsskolas un sākumskolas 
vecuma īleniekiem.
 27. decembrī plkst. 19.00 koncerts “Klu-
sums starp mums” muzikālās apvienības 
“cik dažādi...” izpildījumā.

lielauces tautas Namā
(dace Čunka, tālr. 26566440)  
26. decembrī plkst. 12.00 pirmsskolas 
un sākumskolas vecuma bērni aicināti pie-
dalīties Ziemassvētku vecīša sagaidīšanas 
pasākumā. Par paciņām lūgums parūpē-
ties bērnu vecākiem pašiem.   
12. janvārī plkst. 12.00 atceres brīdis pie 
o. Kalpaka pieminekļa.

ukru tautas Namā
(Gunta	Razdovska,	tālr.	27828440)
•	 No	 2.	 decembra	 līdz	 17.	 decembrim 
rokdarbu izstāde “Krāsainie dzīpari”.
•	22.	decembrī	plkst.	14.00 pirmsskolas 
un sākumskolas vecuma bērni aicināti iz-
baudīt “Ziemassvētku jampadraci”.
• 28. decembrī plkst. 21.00 balle “starp 
Ziemassvētkiem	un	Jauno	gadu”	ar	grupu	
“Aldis&oļegs”. biļetes cena: 5 eiro.

vītiŅu tautas Namā
(raisa Adamaite, tālr. 25976679)
•	21.	decembrī	plkst.	19.00 Ziemassvēt-
ku koncerts. Piedalās vītiņu pašdarbības 
kolektīvi. 
•	22.	decembrī.	plkst.	12.00 bērnu eglīte 
kopā ar Liepājas cirku “Ziemassvētku jam-
padracis”.
•	30.	decembrī “Zvaigžņu stunda” – bēr-
nu un jauniešu teātra pasākums. Piedalās 
Krimūnu, rundāles, īles un vītiņu amatier-
teātri, kā arī ritma grupas. Pasākuma no-
rises laiks tiks precizēts, informācija būs 
pieejama	novada	mājaslapā	un	afišās.	
 
informācija par pasākumu sākšanās laiku, 
ieejas maksu var mainīties un tikt precizē-
ta	afišās	un	novada	mājaslapā.  

•	 5.	 novembrī ar vienu personu veiktas 
pārrunas un izteikts brīdinājums par 
naktsmiera traucēšanu daudzdzīvokļu 
dzīvojamā mājā 1. maija ielā Aucē. 

•	 6.	novembrī	plkst. 12.50 saņemta infor-
mācija par konfliktu kādā dzīvoklī Parka 
ielā Aucē. uz norādīto adresi izbrauca 
pašvaldības policijas darbinieki un konsta-
tēja, ka starp ģimenes locekļiem izcēlies 
strīds par to, ka viena no personām nevar 
dzīvoklī atrast savu pasi. 

•	 6.	novembrī	plkst. 6.20 saņemta informā-
cija par to, ka baznīcas ielā Aucē atrodas vī-
rietis, kura uzvedība liecina par iespējamām 
veselības problēmām. uz norādīto adresi 
izbrauca pašvaldības policijas darbinieki, 

uzrunāja minēto personu un noskaidroja, 
ka nekāda palīdzība nav nepieciešama. 

•	 8.	 novembrī	 plkst.	 11.50 saņemta in-
formācija par to, ka ezera ielā bēnē tiek 
dedzināti atkritumi. uz norādīto adresi iz-
brauca pašvaldības policijas darbinieki un 
konstatēja, ka īpašuma teritorijā deg veca 
sadzīves tehnika, bet nevienas personas 
tuvumā nav. tika izsaukta valsts uguns-
dzēsības un glābšanas dienesta ekipāža, 
kura nodzēsa uguni. 

•	 12.	 novembrī	 pašvaldības policijā ieradās 
persona un informēja par savstarpējām 
domstarpībām ar kaimiņiem par īpašumam 
piebraucamā ceļa izmantošanu ezera ielā 
bēnē. iepazīstoties ar apstākļiem, tika no-

skaidrots, ka, lai šāda situācija neatkārtotos, 
vispirms jāsakārto īpašuma jautājumus.

•	 15.	 novembrī	 plkst.20.15 izteikts brīdi-
nājums automašīnas vadītājam par apstā-
šanās un stāvēšanas noteikumu neievēro-
šanu	Jelgavas	ielā	Aucē.	

•	 18.	novembrī	plkst.	15.55 izteikts brīdi-
nājums automašīnas vadītājam par apstā-
šanās un stāvēšanas noteikumu neievēro-
šanu Kalna ielā Aucē. 

•	 22.	novembrī	plkst.	11.00 izteikts brīdi-
nājums automašīnas vadītājam par apstā-
šanās un stāvēšanas noteikumu neievēro-
šanu raiņa ielā Aucē. 

•	 22.	novembrī	plkst.	12.30 izteikts brīdi-
nājums automašīnas vadītājam par apstā-

šanās un stāvēšanas noteikumu neievēro-
šanu baznīcas ielā Aucē. 

•	 22.	 novembrī	 plkst.	 15.40	 saņemta in-
formācija par to, ka īles centrā klaiņo 
suns. uz norādīto vietu izbrauca pašvaldī-
bas policijas darbinieki, bet ne norādītajā 
vietā, ne arī tuvākajā apkārtnē klaiņojošu 
suni neredzēja. 

•	 27. novembrī saņemts iesniegums par 
to, ka kādā īpašumā vecauces pagasta 
teritorijā izmesti sadzīves atkritumi. Lai 
noskaidrotu vainīgās personas, uzsākta 
administratīvā pārkāpuma lietvedība. 

Jānis Pikšens,
Pašvaldības policijas priekšnieks 

PašvaldīBas Policija iNformē
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Apsveicam!

Lai rudenī tev nesalst, rodi prieku,
Lai paliek skaists šis mārtiņrožu laiks.
Cik spēka spēs tev krāsu rudens iedot,

Tik baudi jaukās rudens dienas šīs.
Un staro zelta rudenim tu līdzi,
Lai mīļas atmiņas vēl sildīt var,
Lai ceļu gaismo ziemas saule,

Lai neskumdina puteņi, kas nāk.
Ar mīļumu tu vadi katru dienu,

Lai sirdī paspēj jaunas ilgas dzimt,
Lai tavas dienas pilda prieka mirkļi,

Lai sniegi krītot maigi sirdi skar.
/A. Lubeja/

Auces novada pašvaldības informatīvais izdevums “Auces NoVAdA Vēstis” iznāk reizi mēnesī, parasti – trešajā ceturtdienā. Nākamais numurs plānots 15. janvārī. Jums ir iespēja 
piedalīties informatīvā izdevuma tapšanā un pastāstīt par interesantiem  notikumiem, faktiem un cilvēkiem plašākai sabiedrībai, iesūtot materiālus līdz katra mēneša 1. datumam uz 
e-pastu gita.steinberga@dome.auce.lv vai zvanot uz tālruni 22024489. Izdevums 3000 eksemplāros. Datorsalikums – SIA “Rīgas Apriņķa Avīze”.

tuvojas ziemassvētki. laiks, kad gaidām 
brīnumu, kas uzziedēs mūsu sirdīs reizē ar 
kristus piedzimšanu. kad uzsnieg pirmais 
sniegs, rodas sajūta, ka tas gaišums, ar kādu 
tas uzsnidzis, ienāk arī mūsu sirdīs, liekot 
mums novērtēt, ticēt un cerēt. mēs esam aiz-
ņemti ikdienas steigā, bet tieši ziemassvēt-
ku laikā mēs apstājamies un atskatāmies uz 
to, kas ir bijis, jo šis ir tas pārdomu laiks, kad 
izvērtēt paveikto, palūkoties uz pārdzīvoto 
un stiprināt sevi nākamajam gadam. 

var jau teikt, ka nekas pārdabisks Ziemassvētkos 
nenotiek, bet tas brīnums ikvienam pašam jāsa-
jūt, lai spētu noticēt. dievs nav tālu no mums arī 
ikdienā, drīzāk mēs paši mēdzam attālināties no 
viņa, bet ik pa laikam viņš par sevi atgādina, un 
tieši Ziemassvētku gaidīšanas laikā mums ikvie-
nam ir iespēja atvērt sirdi tam netveramajam, 
dievišķajam,	lai	kaut	par	kripatiņu	kļūtu	labāki,	
laipnāki un laimīgāki. mēs zinām, ka simbo-
liska nozīme ir arī adventes rotai – vainagam. 
Priežu,	 egļu,	 tūju	 vai	 kadiķu	 zari,	 no	 kuriem	
pin vainagu, liecina par cerību uz mūžīgo dzī-
vību. vainags veido apli, kas simbolizē mūžību 
un vienotību. sveces iedegšana katrā no četru 
nedēļu svētdienām simbolizē gaismas uzvaru 
pār tumsu, piedzimstot Kristum, tieši tāpēc šajā 
decembra numurā uz sarunu par Ziemassvētku 
gaidīšanas laiku un to, kā ceļš viņu aizvedis līdz 
priesterībai, aicināju Auces romas katoļu baznī-
cas	Svētās	Terēzes	no	Bērna	Jēzus	draudzes	mā-
cītāju uldi cēsNieku, kurš četrus gadus sevi 
sauc par aucenieku. 

– jūsu darbs ir ļoti īpašs, tas pat nav vien-
kārši darbs, drīzāk misija. taču līdz tam no-
teikti bija tāls ceļš ejams. Pastāstiet, lūdzu, 
par savu bērnību un to, kā nonācāt līdz lē-
mumam par kalpošanu dievam. 

–	Dzimis	esmu	 Jelgavā,	 taču	bērnību	pava-
dīju	 Latgalē,	 skolas	 gaitas	 pagāja	 Jelgavā,	 kas	
man likās milzīga pilsēta, salīdzinot ar mazo Lat-
gales pilsētiņu dagdu. mana mammas mamma 
un tēvs bija ļoti reliģiozi cilvēki, līdz ar to es jau 
no pašas bērnības izjutu, kāda ir reliģioza dzīve, 
un, neskatoties uz visiem padomju laikā pastā-
vošajiem liegumiem, apmeklēju baznīcu. Laiks, 
kad es tā nopietnāk un apzināti pats pievērsos 
baznīcai, bija vidusskolas laiks, kad tuvāk iepa-
zinos	 ar	 Jelgavas	 katoļu	 draudzi,	 turklāt	mans	
onkulis no tēva puses bija teoloģijas profesors 
un	priesteris,	un	viņš	bija	piedalījies	arī	Jelgavas	
baznīcas atjaunošanā, kas kara laikā bija nopos-
tīta. viņš man kalpoja par labu piemēru, kam es 
vēlējos līdzināties. vēlāk, jau gatavojoties sakra-
mentiem, iepazinos ar dekānu Albertu buliņu, 
kurš apkalpoja arī Auces draudzi, un viņš man 
kļuva par stiprināto krusttēvu un vienlaikus arī 
par garīgo tēvu. Protams, jaunībā bija dažādas 
domas par nākotnes profesiju, vēlējos mācīties 
arī par pavāru profesionālā līmenī, pat vetārstu, 
bet pārliecība par izvēli turpināt priesterības 
ceļu nostiprinājās 1991. gadā, svētceļojuma uz 
Aglonu laikā, ko vadīja priesteris Andrejs me-
diņš, gatis mārtiņš bezdelīga un vjačeslavs bog-
danovs. viņi bija tie cilvēki, kuri man palīdzēja 
saprast, kurš ir mans īstais ceļš, jo tāds bija no-
teikums man pašam sev – šī svētceļojuma laikā 
atrast atbildi, vai šis ir mans īstais ceļš. Lai arī 
dokumenti pavāru skolā jau bija iesniegti, tos iz-
ņēmu, lai iestātos garīgajā seminārā, kad sākās 
mans īstais ceļš uz kalpošanu dievam. mācības 
12 gadu garumā bijušas vairākās pasaules val-
stīs – sāku studēt rīgā, turpināju Polijā, Austri-
jā, taču visnopietnākās studijas noslēdzās Asv. 

Lai arī skolas laikā angļu valodu 
nebiju mācījies, gada laikā nācās to 
apgūt tādā līmenī, lai varētu studēt 
ASV,	Svētā	Jāzepa	koledžā	Kolumbus 
pilsētā ohaijo štatā, kur mani nosūtī-
ja	bīskaps	Justs.	2003. gadā bīskaps 
Justs	 iesvētīja	mani	 priestera	 kārtā,	
kad arī sāku savu kalpošanu. 

– kā nonācāt līdz aucei? 
– divas nedēļas pēc atgriešanās 

no Asv un iesvētīšanas sāku kalpot 
pie	 Jēkabpils	 prāvesta	 par	 palīgu,	
apkalpoju	 Jaunjelgavu	 kā	 draudzi,	
plus vēl arī man tika nozīmēti vairāki 
misijas punkti – daudzeva, sece un 
staburags. tad manā pārziņā pievie-
noja vēl neretas draudzi un vairākus 
misijas punktus – viesīti, ērberģi, 
kas	 nebija	 viegli,	 šķita,	 ka	 laika	 vairs	 nekam	
nepietiek, un tad, pirms četriem gadiem, nāca 
piedāvājums doties uz Auci, kas likās kā debesu 
dāvana.	Jau	pirmajā	dienā	mani	pārsteidza,	cik	
šeit, baznīcā, viss sakopts, uz altāra svaigi ziedi, 
iepazinos	ar	draudzes	cilvēkiem,	un	šķita,	ka	šeit	
ir	ļoti	jauki…	Jā,	un	Auce	man	nebija	gluži	sveša,	
esmu šeit bijis kopā ar savu studiju biedru gati 
bezdelīgu, kurš ir no Auces, – ciemojos pie viņa 
mammas.

– kāds jūs bijāt bērnībā?
– tāds pats kā visi padomju laika bērni. ne-

bija jau nekādu telefonu un datoru, dzīve bija 
pieticīga, daudz laika pavadījām laukā. mani 
interesēja sports, esmu nodarbojies ar smaiļo-
šanu, pat profesionālā līmenī, aizrāva mūzika, 
gribēju ar to nodarboties, bet laukos iespējas 
bija tādas, kādas nu tās bija, ne visi varēja ie-
gādāties klavieres, turklāt, mūzikas skolā bija 
augstas prasības, tā arī tas palika kā nepie-
pildīts bērnības sapnis. dejoju deju kolektī-
vā “Kalve”, neilgu laiku mācījos arī saulaines 
tehnikumā	par	zootehniķi,	 tā	kā	biju	diezgan	
vispusīgs un mani daudz kas interesēja, kamēr 
nonācu līdz īstajam aicinājumam.  

– kāda bija ģimenes attieksme pret jūsu 
izvēli iet garīgās kalpošanas ceļu? 

– mana vecmāmiņa šo brīnumu nepiedzī-
voja, arī vectēvs agri nomira, kad mācījos ti-
kai 3. klasē. Pārējiem radiem cieša sakara ar 
baznīcu nebija, līdz ar to attieksme bija vai nu 
neitrāla, vai arī valdīja neizpratne, tāpēc par šo 
tēmu nekad dziļākās diskusijās neielaidāmies. 
varētu teikt, ka tas bija vecmāmiņas sapnis, ko 
viņa vairs nepiedzīvoja. 

– visiem zināms, ka katoļiem vēl arvien ir 
noteikts celibāts. vai arī šis aizliegums jums 
ne reizi nav licis apšaubīt savu izvēlēto ceļu? 

–	Jā,	šis	laikam	ir	tas	mūžsenais	jautājums,	uz	
ko es skatos pavisam vienkārši – es to paklausī-
bā pieņemu kā vēsturiski ieviestu likumu. iespē-
jams, ka tas reiz varētu tikt mainīts, taču līdz tam 
būs daudz sarežģījumu. es teiktu, ka celibāts 
varētu būt kā baznīcas atbilde uz cilvēku negod-
prātīgo rīcību, kā rezultātā arī celibāts ir ieviests, 
līdz ar to, ja cilvēki dzīvotu saskaņā ar dieva 
gribu un savu labi audzināto sirdsapziņu, iespē-
jams, celibāta nebūtu, bet tas ir ļoti komplicēts 
jautājums, par ko varētu runāt stundām ilgi. 

– kas jums nepieciešams, lai ikdienā 
būtu laimīgs? 

– miers. 
– kā jūs atpūšaties?
– tāpat kā visi cilvēki – lasu grāmatas, 

klausos mūziku, apmeklēju dažādus seminā-
rus, kas paplašina redzesloku, varbūt gribētu 
vairāk apmeklēt dažādus kultūras pasākumus. 
vadu svētceļojumus uz svēto zemi, kas man 

“mums ir jābūt kā pilnam traukam, tikai tad 
mēs varam dalīties”
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drīz pēdējā Adventes 
svecīte izdegs
un eņģeļu godībā 
svētvakars nāks,
lai pielūgsmē klusā 
sirds atvērtos gaismai
un dvēselē atplauktu 
Ziemsvētku nakts!
/i. seņkāne/

īles pagasta iedzīvotājiem 
svētīgus un baltus ziemassvētkus 
un laimi jaunajā 2020. gadā 
vēl lilija gaile, 
īles evaņģēliski luteriskās 
draudzes priekšniece. 

Apsveicam seniorus!!

pašam ikreiz ir kā jauns atklājums un īpašs pie-
dzīvojums, nu jau būs kāda astotā vai devītā 
reize, kad došos turp, ja bīskaps to vadīšanu 
uzticēs arī turpmāk.  

– vai starp vārdiem “liktenis” un “dieva 
griba” var likt vienādības zīmi? 

– noteikti ne! dieva griba ļauj cilvēkam iz-
vēlēties, kas īsti nesakrīt ar likteņa izpratni.

– vai jums ir no kaut kā bail?
–	Jā,	no	čūskām.	Man	pat	negribas	tajā	ie-

dziļināties, bet man tiešām ir no tām bail. 
– daudz tiek runāts par ziemassvētku ko-

mercializāciju, taču arī pie kristus pēc viņa 
dzimšanas apustuļi devās ar dāvanām… vai 
dāvanu pasniegšana ziemassvētkos, jū-
suprāt, ir nosodāma? 

– nē, nav nosodāma, vēlme iepriecināt 
savus tuvos cilvēkus ir pozitīvi vērtējama, jau-
tājums, kā tas tiek darīts – steigā vai no visas 
sirds. mums ir jābūt kā pilnam traukam, tikai 
tad mēs varam dalīties, un šeit es nedomāju 
fiziski	taustāmas	dāvanas…	

– dievs ir viens, taču konfesiju – daudz. 
kā izvēlēties to “īsto”? vai jūs uzskatāt, ka ir 
kāda konfesija, kura ir vispareizākā, īstākā? 

– dievs ir viens, arī ticībai un kristībai būtu 
jābūt vienai, taču dažādas konfesijas ir izvei-
dojuši paši cilvēki, ieviešot dažādus ticības 
praktizēšanas modeļus. es uz citu konfesiju 
draudzēm skatos kā uz māsām un brāļiem, 
kuri lūdzas citādi.  

– mūsdienās, sevišķi pirms jaunā gada 
iestāšanās, popularitāti gūst astroloģija. kā 
vērtējat šo fenomenu?

– ir divas dienas, kuras mēs nevaram mai-
nīt, – vakardiena un rītdiena, taču cilvēks, kurš 
nezina, kam ticēt, izvēlas vieglāko ceļu, neap-
zinoties, ka tā ir vienkārši peļņas avots citiem 
cilvēkiem un tam nav nekāda seguma. 

– klasiskās pastorālās teoloģijas teorijā 
valda uzskats, ka mācītājam nedrīkst būt 
tuvu draugu, jo tie var sākt ietekmēt viņa 
viedokli. kā jums šķiet? 

–	Personīgā	pieķeršanās	kādam	vairāk,	kādam	
mazāk draudzē nebūtu vēlama, bet mācītājs arī 
ir tikai cilvēks un viņam drīkst būt draugi… 

– kādi ir jūsu ziemassvētki? 
– svētīgi. Ziemassvētki ir īpašs laiks kopā 

ar draudzi un vienlaikus arī vientuļi, kad esmu 
tikai ar dievu. 

– ko jūs gribētu novēlēt lasītājiem?
– vēlu domāt labas domas, runāt labus vār-

dus un darīt labus darbus! 
– sirsnīgs paldies par sarunu! lai ziemas-

svētku prieks mūsos nekad nepazūd! 

Ar Uldi Cēsnieku sarunājās 
Gita Šēfere-Šteinberga

gaišas domas, stipru veselību un 
mundru ikdienas soli novembra 

jubilāriem vēl Auces novada 
pašvaldība, īpaši suminot:

leoNoru redliHu 
95 gadu jubilejā bēnē, 

ŽeNiju cukuri 
93 gadu jubilejā vecaucē,

rasmu laveiķi 
91 gada jubilejā vītiņos,

osviNu freimaNi 
91 gada jubilejā ukros,
vaNdu Hrustaļovu 
85	gadu	jubilejā	Bēnē,

Birutu sieriŅu 
85	gadu	jubilejā	Vecaucē,

ēriku āriju BeišāNi 
85	gadu	jubilejā	Vecaucē,

lidiju cāzeri 
85	gadu	jubilejā	Aucē,

ludmilu koNoNeNko 
80	gadu	jubilejā	Aucē,

egoNu cielavu 
80	gadu	jubilejā	Aucē,

kārli juri cePleNieku 
80	gadu	jubilejā	Aucē,
ausmu miķelsoNi 
80	gadu	jubilejā	Bēnē,
līviju aļeksejevu 

80	gadu	jubilejā	Ķevelē,
aNdri kurmaHeru 
80	gadu	jubilejā	Bēnē.

Lai ik rīts tevi modina mīļi,
Liekot uz galda savu saulstaru šķīvi!
Pat aiz loga ja lietus dzied,
Bērnība lai saulstaru
Brīnumā zied! 
/A. Poča/

sirsnīgi sveicam 
Auces novadā deklarētos 
novembrī jaundzimušos 
Patrīciju lauru vītiņu pagastā,    
oliveru aucē
un viņu ģimenes!


